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Toplantının açılış konuşmasını yapan Makina Mühen-
disleri Odası Yönetim Kurulu Başkanı Emin Kora-

maz, 12-13 Nisan 2008 tarihinde yapılacak olan Oda 
Genel Kurul öncesindeki son Danışma Kurulu toplantısı 
olduğunu anımsatarak, toplantıda şubelerin yeni seçilen 
Yönetim Kurulu Üyeleri bulunduğunu belirterek; “Bu 
vesileyle şubelerimizin eski yöneticilerine çalışmalarından 
dolayı teşekkür ediyorum ve yeni seçilen şube yöneticileri-
ni de kutluyorum, çalışmalarında başarılar diliyorum” diye 
konuştu. 

Yönetimlerde oldukça fazla yenilenme olduğuna dikkat 
çeken Koramaz, bu nedenle tanışma yapılmasının iyi ola-
cağını belirtti. Yapılan tanışmanın ardından Oda’nın 22 
aylık çalışmalarını anlatan Oda Başkanı, yorucu olacak iki 
yıllık bir çalışma döneminde herkesin birbirini “iş içerisin-
de daha çok tanıma olanağı” bulacağına vurgu yaptı. 

Emin Koramaz: “YÜRÜTÜLEN ÇALIŞMALAR 
YENİ YÖNETİMLERE PERSPEKTİF SUNMASI 
AÇISINDAN ÖNEMLİ”

Konuşmasını iki bölüme ayırdığını kaydeden Emin Kora-
maz, birinci bölümün dünya ve Türkiye gündemi ile bu 

gündeme yönelik Odada yürütülen çalışmalar, Oda’nın 
bu gündemlere yönelik bakış açısı ve genel politikaları 
olduğunu ifade ederek, ikinci bölümün ise iki yıllık ça-
lışma döneminde Oda tarafından yürütülen çalışmaların 
özetlenmesi olacağını dile getirdi. Bu çalışmaların olduk-
ça önemli olduğuna işaret eden Koramaz, “Hem Şube 
yönetim kurullarının yeni dönem çalışma programlarının 
şekillenmesi, hem genel kurullara eksik kaldığımız yerlerin 
götürülmesi, hem de yeni seçilecek Oda yönetimlerine bir 
perspektif sunması açısından önemli” dedi.  

Dünyada emperyalist politikaların neden olduğu yapısal 
uyum programları ile savaş, işgal, sömürü, işsizlik, açlık ve 
yoksulluğun yaygınlaştığı bir konjonktürde bulunulduğuna 
dikkat çeken Koramaz, dünyada çok kutupluluğa geçişin 
başlaması yanında, dünya ve ulus devletlerin yeniden şe-
killendirildiği bir dönemin de söz konusu olduğuna işaret 
etti. Yugoslavya’nın parçalanmasının, Afganistan ve Irak 
işgalleri ile Kosova’nın bağımsızlığının ilan edilmesinin, 
Türkiye’nin de içine sokulduğu büyük ve genişletilmiş 
Orta Doğu Projesi’nin içinde bulunulan döneme ait çok 
önemli ipuçları sunduğunu vurguladı.  

GENEL KURUL’A DOĞRU...

41. DÖNEM SON DANIŞMA KURULU TOPLANTISINI YAPTIK

Makina Mühendisleri Odası’nın 41. Dönem Danışma Kurulu III. toplantısı, 1 Mart 2008 tarihinde Anka-
ra’da yapıldı. Oda’nın 22 aylık çalışmalarının değerlendirildiği; birlikte karar alma, üretme ve yönetme 
anlayışının en önemli araçlarından olan Danışma Kurulu toplantısına tüm şubelerimizden toplam 167 kişi 
katıldı. 
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Bu politikalarla birlikte Tür-
kiye’yi ve meslek alanlarını 
doğrudan ilgilendiren, temel 
çerçevesi uluslararası finans 
kuruluşları ve uluslararası ör-
gütlenmeler kanalıyla çizilen 
küreselleşmenin, yapısal uyum 
programları ile tüm dünya ül-
kelerinde özellikle emekçi 
halkların ekonomik ve sosyal 
kazanımlarının daraltıldığı bir 
dönemde yaşanıldığını anım-
satan Koramaz, bu durumun 
yol açtığı sonuçları şöyle açıkladı: “Ücretler azaltılıyor, 
emek piyasaları tamamen kuralsızlaştırılıyor. Devletler sos-
yal alandan neredeyse tamamen çekiliyor, gümrük vergileri 
ve ithalattaki tüm kısıtlamalar kaldırılarak ürün hizmet ve 
para dolaşımının önündeki tüm engeller yok ediliyor. Bütün 
bu serbestleştirmelerin yanı sıra mühendislik hizmetleri 
dâhil, enerjiden suya, sağlıktan eğitime, sosyal güvenlikten 
ulaşıma kadar tüm toplumsal hizmetler ticarileştirilerek 
uluslararası sermayeye yeni ticari alanlar açılıyor.”

Türkiye “Dikensiz Gül Bahçesine” Çevrildi

Dünyadaki genel konjonktürün durumu bu şekilde görü-
nürken, Türkiye’de de durumun farklı olmadığını kayde-
den Emin Koramaz, özellikle 24 Ocak 1980 kararlarından 
itibaren bu politikaların sistematik bir şekilde uygulandı-
ğını ifade etti. 12 Eylül askeri darbesiyle bu politikaların 
uygulanması için gerekli toplumsal ve siyasi altyapının bü-
yük ölçüde oluşturulduğunu, tüm demokratik mevzilerin 
dağıtıldığını, örgütlenmelerin içinin boşaltıldığını, gerekli 
hukuki altyapının oluşturulduğunu işaret eden Oda Baş-
kanı Koramaz, Türkiye’nin sınırsız ve dizginsiz bir sömü-
rü alanı haline getirilerek, neredeyse “Dikensiz bir gül 
bahçesine” çevrildiğini kaydetti. “Ardından gelen tüm hü-
kümetler ve bu hükümetlerde görev alan tüm siyasi partiler 
de emperyalist merkezlerin dayattıkları bu planların birebir 
uygulayıcısı oldu” diyen Koramaz, bugün Türkiye’nin gün-
deminde bulunan birçok gündem maddesinin bu durum-
la ilişkili olduğunun altını çizerek şöyle konuştu: “Bugün 
ülkemizin gündeminde bulunan türban sorunundan sınır ha-
rekatına, İstanbul Davutpaşa’daki iş merkezi ile Tuzla Ter-
sanelerinde gündeme gelen iş sağlığı ve iş güvenliğine ilişkin 

yaşamsal sorunlar ve cinayetlere, Sosyal Sigortalar ve Genel 
Sağlık Sigortası Yasa Tasarısının toplumumuzu uzaklaştıra-
cağı değerler ve yol açacağı vahim sosyal insani sonuçlardan 
Tekel’in özelleştirilmesine kadar neredeyse bütün güncel; 
ama derinlikli gündem maddeleri, uluslararası gelişmeler ve 
bölgemizde oynanan oyunlarla birebir ilintilidir.”

“Türban” Ilımlı İslam Modeli İle Birebir İlişkili

Son dönemde tartışılan “Türban” konusuna da değinen 
Koramaz, “Bu konu ABD tarafından Türkiye Cumhuriye-
ti’nin şekillenişine aykırı bir şekilde ileri sürülen ılımlı İslam 
modeli ile birebir ilişkilidir. Bu bağı görmememizi kimse biz-
den isteyemez” diye konuştu. Türban konusunda Anayasa 
değişikliği isteyen taraflarla devletin ekonomik ve sosyal 
yaşama müdahalelerinin tamamen ortadan kaldırılması-
nı ve Anayasa değişikliğini yönlendiren kesimlerin aynı 
odakta oluşunun görmezden gelinmesini kimsenin kendi-
lerinden isteyemeyeceğine vurgu yaptı. Emin Koramaz, 
iş sağlığı ve güvenliği ile bağlantılı cinayetlerin yanlış ve 
yetersiz yasal çerçeveyle Genel Sağlık Sigortalar Yasa Ta-
sarısı arasındaki mantık birliğinin ve sermaye kesimlerinin 
çıkarları arasındaki bağın görmezden gelinmesini de kim-
senin kendilerinden isteyemeyeceğini belirtti. Aynı şekil-
de TEKEL’in özelleştirilmesiyle bütün özelleştirmelerin 
yol açtığı ve açacağı taşeronlaştırma sistemi ile Tuzla’daki 
acı sonuçların da birbirinden asla ayrılamayacağına vurgu 
yaptı.  

“Ülkemiz Üzerinde Oynanan Karanlık Oyunları 
Nefretle Kınıyoruz”

TEKEL’in özelleştirilmesi üzerine Oda Yönetim Kurulu 
olarak yaptıkları basın açıklamasında kamu kaynaklarının 
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ve gelirlerinin kurutulması nedeniyle; “Tarih, TEKEL dâ-
hil bütün özelleştirmeleri Türkiye’ye karşı işlenen bir suç 
olarak kaydedecektir!” dediklerini anımsattı. Türban gibi 
bazı konuların, başka konuları örtmek amacıyla gündeme 
getirildiğine dikkat çeken Emin Koramaz; “Bu örtülenler 
arasında bizzat ekonomik, sosyal ve siyasi gündemler olduğu 
gibi, onlarla bağlantılı olarak ortadan kaldırılan insanca ya-
şam umutları, sosyal devlet uygulamaları ve demokratikleş-
me gereklerine dikkat çekmek istiyorum. Son dönemlerde 
ülkemizde şiddet ve linç kültürünün egemen olduğu bir top-
lumsal psikoloji geliştirilmeye çalışılmaktadır. Bu ortamın 
emperyalist odakların çıkarları doğrultusunda kışkırtılması 
da söz konusudur. Toplumu şoven yaklaşımlarla etnik kö-
kenleri ve yaşam tarzları üzerinden birbirine düşman etme-
ye ve şiddet uygulamalarını meşrulaştırmaya yönelik geliş-
meler karşısında barışı, demokrasiyi ve halkların kardeşliğini 
her zamankinden daha fazla sahiplenmek durumundayız. 
Bu vesileyle ülkemiz üzerinde oynanan karanlık oyunları ve 
müsebbibi kim olursa olsun, terör ve provokasyon eylem-
lerini nefretle kınadığımızı burada bir kez daha belirtmek 
isterim. Gün, emperyalizmin oyunlarına yenik düşmemek 
için bağımsızlık temelinde demokratik toplumsal duyarlılık-
larımızı ve sağduyumuzu geliştirmenin zamanıdır. Bunu da 
özellikle belirtmek istiyorum” dedi. 

Askeri Operasyon Çözüm Sağlamayacak 

Türkiye’nin türban ve laiklik, Kürt sorunu ve etnik milli-
yetçilik temelinde kamplaştırılmasına dek varan sorunlar 
yumağında temel sosyal ve ekonomik değerlere, biri-
kimlere sahip çıkmak, etnik ayrım ve düşmanlıklara prim 
vermeyerek bir arada, özgürce, kardeşçe yaşamı savun-
mak, terörü ve provokasyonları lanetlemek, silahların bı-
rakılmasını istemek ve sağduyulu demokratik yaklaşımları 
egemen kılmak gibi bir sorumlulukla karşı karşıya bulun-
duklarına dikkat çeken Emin Koramaz, on binlerce insa-
nın yaşamına, onarılmaz acılara, kardeşçe bir arada ya-
şama umuduna, milyarlarca dolar maddi kaynak kaybına 
mal olan ve uluslararası arenada Türkiye’yi emperyalist 
senaryolara karşı güçsüz kılan Kürt sorununun kapsamlı 
bir demokratikleşme çerçevesinde çözülmesinin hayati 
önemde olduğunun altını çizdi. Yapılan son sınır ötesi 
operasyonu da eleştiren Koramaz, “Bu sorunun askeri 
operasyonlarla çözülemeyeceği, daha önce yapılan 24 sınır 
ötesi operasyonda görülmüştür. Son yapılan operasyon da 
kalıcı bir çözüm sağlayamayacaktır” diye konuştu.

“Kardeşçe Bir Arada Yaşamaya Dair 
Umutlarımızı Yitirmedik”

Bugün Kürt sorununun çözümünde iki yol bulunduğunu 
vurgulayan Emin Koramaz, birinci yolun PKK’nın terör 
eylemlerine derhal son vermesi ve koşulsuz silah bıraka-
rak, demokratik süreçlere olanak tanıması; ikinci yolun ise 
Türkiye’nin siyasal yaşamının demokratikleşme yönünde 
ivedi adımlar atması olduğunu belirtti. “Bu kapsamda 12 
Eylül Anayasası aşılmalı, toplumdaki bütün eğilimlerin siya-
set alanı ve parlamentoda temsili önündeki engeller kaldı-
rılmalıdır” diyen Koramaz, Güneydoğu’da yaşanan şiddet 
politikalarının ortaya çıkardığı tüm olumsuz koşulların 
düzeltilmesi gerektiğini bildirdi. Koramaz şöyle konuştu: 
“İnsan hakları ihlalleri durdurulmalı, bütün faili meçhul ci-
nayetler aydınlatılmalıdır. Bölgenin ekonomik, siyasal, sosyal 
ve kültürel yönden gelişimini sağlayıcı politikalar ivedilikle 
yaşama geçirilmelidir. Zorunlu göçlerle üretimden koparılan 
ve kentlerin yoksul bölgelerine sürüklenen bölge köylüsünün 
koşulsuz ve özgürce köylerine geri dönüşleri ve üretim sü-
reçlerinde yer almaları sağlanmalıdır. Bütün bu taleplerimizi 
yıllardır; her iki yılda bir Diyarbakır’da yapmış olduğumuz 
GAP ve Sanayi Kongresinde de dile getiriyoruz. Ancak, ne 
yazık ki barışa dair herhangi bir çözümle karşı karşıya bu-
lunamıyoruz. Ama biz hâlâ barışa ve insanlığa, kardeşçe bir 
arada yaşamaya dair umutlarımızı yitirmedik.”

“15 Mart’ta Kadıköy’de Olmak Mesleğimize, 
İnsanlığa, Bu Ülke Halkına Karşı Bir 
Sorumluluğumuzdur”

Oda’nın meslek alanlarındaki sorunlarla ülke gündemin-
deki bu ve benzeri sorunlara öncelikle Oda Mevzuatı, 
Oda Çalışma İlkeleri ve hep birlikte yaratılan demokra-
tik gelenekler doğrultusunda yaklaştığını kaydeden Oda 
Başkanı Emin Koramaz, mesleki ve demokratik mücade-
lenin hiçbir zaman biri diğerinin önüne geçmeyecek şe-
kilde bütünlüklü olarak yapılması gerektiğine inandığının 
altını çizdi. Bu anlayışla Oda olarak; yüreği ülke ve halk-
tan yana atan tüm demokratik oluşumlarla birlikte em-
peryalist politikaların seçeneksiz olmadığının, başka bir 
Türkiye ve dünyanın olanaklı olduğunun her platformda 
dile getirildiğini bildiren Koramaz, tüm hak arama mü-
cadelelerinde, emek ve meslek örgütlerinin neredeyse 
her etkinliğinde yer aldıklarını ifade etti. Hazırlanan ra-
porlarla, her dönem düzenlenen yüzlerce etkinlikle, Tür-
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kiye’nin demokratikleşmesi ve kalkınması için yapılması 
gerekenleri meslek alanlarından yola çıkarak kamuoyu 
ile paylaştıklarını ve özelleştirmelere karşı aktif bir tutum 
takındıklarını hatırlattı. Koramaz, Oda’nın yayımladığı ra-
porlar ve özelleştirmelere karşı açtığı davalar konusunda 
şu bilgileri verdi: “Geçtiğimiz dönemde SEKA, ERDEMİR ve 
Telekom’a yönelik raporlar yayınladık. Araç muayene istas-
yonları hizmetinin özelleştirilmesi ve ERDEMİR’in özelleşti-
rilmesine yönelik Danıştay’dan birçok yürütmeyi durdurma 
kararı verilmesine de yol açacak davalar açtık ve bu davalar 
halen sürmekte. TÜPRAŞ ve Telekom davalarına müdahil 
olarak katıldık. EGO, İGDAŞ ve diğer özelleştirmelere ilişkin 
yapmış olduğumuz açıklamalarda kamu, ülke çıkarları ve 
ülke sanayisinin yanında tavır aldık. On beş gün sonra; yani 
Irak’ın işgalinin 5’inci yıldönümünde hep birlikte Kadıköy’de 
olacağız. Bölgemizde ve dünyada barış talebimizi bir kez 
daha yükselteceğiz. Savaş politikalarına karşı Hükümeti ve 
kamuoyunu uyarmaya devam edeceğiz. Tüm arkadaşlarımı-
zı İstanbul’da, Kadıköy’de yapacağımız mitinge bekliyoruz. 
Makina Mühendisleri Odası olarak Genel Kurul kararlarımız 
doğrultusunda bu etkinlikte yer almak, mesleğimize, insan-
lığa ve bu ülke halkına karşı bir sorumluluğumuzdur.”

“Böyle Bir Örgütlenme Dünyanın Hiçbir 
Ülkesinde Yok”

Oda’nın 22 ayda yürüttüğü çalışmalar konusunda bilgiler 
veren Emin Koramaz, üye sayısının 69 bin 267 kişiye ulaş-
tığını kaydetti. 1996 yılından beri gelecekte Oda’nın üyesi 
ve yöneticileri olacak öğrencileri de Oda üyesi yaptıkları-
nı anımsatan Koramaz, öğrenci üye sayısının da 7 bin 543 
kişi olduğunu belirtti. Bu rakamın üniversitelerde makina 
ve endüstri mühendisliği okuyan öğrencilerin yaklaşık 
dörtte birinin Oda üyesi olduğu anlamına geldiğini ifade 
eden Koramaz, “Böyle bir örgütlenme aslında dünyanın 
hiçbir ülkesinde ve meslek odasında yok” diye konuştu. 

Üye ödenti borcu olmayan yaklaşık 25 bin Oda üyesine 
Ferdi Kaza Sigortası yapıldığını açıklayan Oda Başkanı, 
bunun önemi konusunda şu bilgileri verdi: “3’te bir ora-
nında, 3’te biri biraz aşan bir oranda aidatını tam olarak 
ödeyen üyemiz var. Biliyorsunuz aidat bir gelir kaleminden 
daha ziyade bir aidiyet, bir bağ ilişkisidir örgütle. Bunun için 
bu konuda bundan sonraki dönemlerde biraz daha çalışma-
mız gerektiği ortaya çıkıyor. Odamızda tüm bu çalışmaları 
511 çalışanımızla yürütüyoruz ki; bunların 277’si meslekta-
şımız, teknik görevli.”

Yeni Dönemde Etkinlikler Geliştirilerek 
Sürdürülecek

Her çalışma döneminde bilimsel ve teknik gelişmelerin 
üyelere aktarılması, meslek alanlarına giren politikalar 
konusunda Oda’nın görüşlerinin aktarılması, bu politika-
ların oluşturulması için uygun zeminler hazırlanması ama-
cıyla kongre, kurultay ve sempozyum düzeyinde etkinlik-
ler düzenlendiğini ifade eden Koramaz, etkinliklerin her 
dönem Oda Genel Kurulunun hemen arifesinde yapılan 
Oda Danışma Kurulunda hep birlikte belirlendiğini anım-
sattı. Şubelerin bu konuda görevler aldığını dile getiren 
Koramaz, bu dönem 25 etkinlik düzenlendiğini ve bu et-
kinliklerin 17 ayrı ilde yapıldığını hatırlattı. TMMOB adına 
yapılan tüm bu etkinliklerde sunulan bildirileri ve panel-
lerde yapılan konuşmaları da kitaplaştırdıklarını bildirdi. 
Kitapların 50 bine yakın basıldığını ve kamuoyu ile pay-
laşıldığını kaydeden Emin Koramaz, “Aslında bu etkinlik-
lerin sonuç bildirgeleri, bu etkinliklerde Odamızın sunduğu 
raporlar, Makina Mühendisleri Odası’nın yaşama bakışını 
doğrudan göstermektedir. Onun için iki yıla varan bir zaman 
diliminde hazırlanan bu etkinlikler oldukça önemli. Yeni dö-
nemde geliştirilerek sürdürüleceğini düşünüyoruz” dedi. 

Üyeler ve Kamuoyu İle İlişkilerin 
Sürdürülmesinde Yayınlar Önemli

Konuşmasında Oda tarafından hazırlanan dört periyodik 
yayına da değinen Koramaz, üyeler ve kamuoyu ile ilişki-
lerin sürdürülmesinde periyodik yayınların önemli oldu-
ğunu vurguladı. Odada dört tane periyodik yayın bulun-
duğunu bildiren Emin Koramaz, bunlardan 3’ünün teknik 
yayın olduğu bilgisini vererek, şöyle konuştu: “Endüstri 
Mühendisliği dergimiz üç ayda bir endüstri ve işletme mü-
hendislerine gönderiliyor. Mühendis ve Makina ile Tesisat 
Mühendisliği dergileri makina mühendislerine seçmeli ola-
rak gönderiliyor. Bu üç dergiden seçtikleri bir tanesi gönde-
riliyor. Bu üç dergi de ‘A Sınıfı’ yayın kategorisinde. Bilimsel 
anlamda da akademik anlamda da tanınırlığı olan dergiler. 
Oda Bülteni ise ilk halkamızı Oda çalışmalarını aktarmak 
için kullandığımız bir bülten. Delegelerimize, il-ilçe temsil-
cilerimize, komisyon üyelerimize, iş yeri temsilcilerimize, 
yöneticilerimize gönderiyoruz ve her ay düzenli bir şekilde 
yayınlıyoruz.”
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Tüketiciyi bilgilendirme amacıyla sürdürülen çalışmalar 
konusunda da bilgiler veren Koramaz,  “Araçlarda LPG” 
broşüründen 2 milyon 500 bin adet basıldığını ve Tür-
kiye’nin her tarafında dağıtıldığını ifade ederek, Oda’nın 
kamuoyuna ve ülke halkına tanıtılmasını sağlayan “Oda 
Tanıtım Broşürü”nden 30 bin adetinin şubeler kanalıyla 
dağıtımının yapıldığını bildirdi. Enerjinin verimli kullanıl-
masının sağlanması amacıyla hazırlanan “Günlük Yaşan-
tımızda Enerji Tasarrufu” broşürünün tüketicilerin de 
anlayabileceği basitlikte bir broşür olduğunu ve geçen 
dönemki Enerji Verimliliği Haftası kapsamında bir mil-
yon adet basılarak, ülke halkına dağıtımının yapıldığını 
kaydetti.  

65 Bin Üyenin Belgeleri Elektronik Ortamda

Bu dönem 17 adet yeni teknik kitabın hazırlanmasının ve 
basımının gerçekleştirildiğini dile getiren Emin Koramaz, 
bu kitapların çoğunun komisyonlar tarafından şubelerin 
sekretaryasında hazırlandığını vurguladı. Oda olarak, 
Oda yayınları bakımından zengin bir kütüphaneye sahip 
olunduğuna işaret eden Koramaz, 25 adet kitabın ise 
yazarları ve çalışma grupları tarafından güncellendiğini 
ve dönem içerisinde basımının yapıldığını söyledi. Sekiz 
adet yeni kitabın da hazırlık ve basım çalışmalarının şu-
beler ve Merkez sekretaryasında sürdürüldüğünü dile 
getirdi. Tüm etkinlik kitaplarının da basıldığını ve stok-
larda mevcut olduğunu anımsatan Koramaz, diğer çalış-
malar hakkında şöyle konuştu: “Tüm Oda birimlerimizde 
ve kütüphanelerimizde bulunan kitapları izleyebildiğimiz ve 
internet üzerinden takip edebileceğimiz bir kütüphanecilik 
programını, kütüphanesi olan tüm birimlerde oluşturduk. 
Şu anda istediğimiz kitabı arayabiliyoruz, erişebiliyoruz. 
Oda’da bilginin merkezileştirilmesi ve yaygınlaştırılma-
sı, Oda çalışmalarının kurumsallaşması açısından oldukça 
önemli. Netsis Muhasebe Programı ile Oda muhasebesini 
on-line olarak tüm Türkiye’de izleyebiliyoruz. Odamız üye-
lerinin kütüklerini tuttuğumuz Oda Bilgi Yönetim Programı 
her dönem daha da geliştiriliyor. Kitaplarımız on-line stok 
program dahilinde takip ediliyor. Üye belgelerimizin tamamı 
elektronik ortama aktarıldı arkadaşlar. Eskiden olduğu gibi 
dosyalarla, klasörlerle uğraşmıyoruz. Bilgisayar ortamından 
Oda’nın tüm bilgilerine erişebiliyoruz. 65 bin üyemizin üye-
lik belgeleri şu anda elektronik ortamda.”

Web Sayfası Haber Portalı Gibi Çalışıyor

Nisan 2004 tarihinde kurulan web sayfasının bir haber 
portalı gibi çalıştığına dikkat çeken Emin Koramaz, sayfa-
nın o tarihten bu yana 11 milyonun üzerinde ziyaret edil-
diğini belirtti. Elektronik ortam üzerinden 32 bin 108 üye-
ye Oda çalışmalarının ve Oda’nın ülke gündemine ilişkin 
belirlemelerinin ve tespitlerinin anında iletilebildiğini, 8 bin 
562 üyenin ise Oda tarafından verilen “mmo.org.tr” uzantılı 
mailler kullandıklarını belirtti. Bu mail sayısının arttırılması-
nın hızlı iletişim açısından oldukça önemli olduğuna dikkat 
çeken Koramaz, şu ana kadar yapılan tüm etkinliklerin, 
Oda’nın kurulmasından bu yana çıkarttığı periyodiklerin 
elektronik arşive aktarılarak kamuoyunun, akademisyenle-
rin ve üyelerin kullanımına sunulduğunu vurguladı. Bugüne 
kadar tanınan belge sayısının 250 bini aştığını kaydederek, 
oldukça zengin bir elektronik ortamda bilgi paylaşımı ve 
aktarımının yapılabildiğini ifade etti.  

“MİEM Hem Oda Hem De Üye Nezdinde 
Tuttu”

Oda çalışmaları içinde üyelerin gelişen güncel teknik ko-
nulara yönelik eğitilmesinin önemli bir konu olduğuna 
işaret eden Koramaz, bu çalışmaların Meslek İçi Eğitim 
Merkezleri (MİEM) kanalıyla yürütüldüğünü bildirerek, 
“Her yerde söylüyoruz: Biz, makina mühendislerinin hiz-
met verdiği konuda yeterli bilgi ve deneyime sahip olması 
gerektiğini ve yeterliliklerinin de Oda tarafından belgelen-
dirilmesi gerektiğini söylüyoruz. Kurulduğu günden bugüne 
kadar Meslek İçi Eğitim Merkezlerimiz kanalıyla 18 konuda 
1.683 kurs açıldı. Bu kurslara bugüne kadar 35 bin üyemiz 
katılmış ki; üye sayımızın neredeyse yarısına tekabül etmek-
te. Bu dönemde açılan kurs sayısı ise 641 ve MİEM kursu-
na katılım sayısı ise 12 bin 255. Aslında bu rakam oldukça 
önemli. Biliyorsunuz Meslek İçi Eğitim Merkezimizi 1998 
senesinde kurmuştuk. Son iki senede verilen eğitim sayısı 
şimdiye kadar verilen eğitim sayısının 3’te 1’ini yakalamış. 
Oldukça önemli bir rakam. Bu, örgütümüzde artık meslek 
içi eğitimin hem örgütümüzde, hem de üyelerimiz nezdinde 
tuttuğunun da bir göstergesi” diye konuştu. 

Teknik Görevliler De Eğitimlerden Geçiriliyor  

Hizmetlerin nitelikli verilmesi için teknik görevlilerin de 
hizmet verdikleri konulara yönelik olarak sürekli mes-
lek içi eğitimden geçirilmesi, bilgilerinin güncellenmesi 
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ve yetkinliklerinin arttırılması gereğine işaret eden Emin 
Koramaz, bu nedenle dönem içerisinde teknik görevli-
lere yönelik eğitimler düzenlendiğini hatırlattı. Teknik 
görevlilere yönelik akreditasyon konusundan periyodik 
kontrollere, LPG’li araçların ve motor şasilerinin tespi-
tine varana değin birçok konuda dönem içerisinde 12 
kurs düzenlendiğini ifade etti. Koramaz, Oda’nın gerek 
kamuoyuna ve sanayiye gerekse de iş sağlığı ve güvenliği 
çerçevesinde kamu kuruluşlarına teknik hizmetler verdi-
ğini de sözlerine ekledi.  

Serbest mühendislik ve müşavirlik hizmetlerinin Oda’nın 
Büro Tescil Belgeli üyeler kanalı ile yürütüldüğünü bil-
diren Emin Koramaz, şu ana kadar Odada tescilli büro 
sayısının 7 bin 472 olduğunu kaydederek, bunun 5 bin 
58’inin belgelerini vizelettiklerini söyledi. Koramaz, “Ser-
best mühendislik ve müşavirlik hizmeti veren üyelerimizin 
sorunlarının paylaşılması ve çözüme yönelik önerilerin ge-
liştirilmesi amacıyla Mart 2007 tarihinde Ankara’da bir ku-
rultay gerçekleştirdik. Bu kurultayın sonuçları da Oda Genel 
Kurulu’na taşınacak” dedi. 

Asansör Yönetmeliği’ne Bir Madde
Koydurulması Yönünde Çalışmalar 
Hızlandırılmalı

Belediyelerle yapılan protokoller aracılığıyla Elektrik Mü-
hendisleri Odası ile birlikte teknik kontrollerin yapıldığına 
işaret eden Koramaz, Türkiye’de şu anda 120 bin civa-
rında asansör bulunduğunu, 30 belediye ile yapılan pro-
tokoller sonucu yaklaşık 15 bininin Oda tarafından eği-
tilen, belgelendirilen üyelerce kontrol edildiğini bildirdi. 
“Güvenlik anlamında önemli bir çalışma” diyerek konunun 
önemine vurgu yapan Koramaz, “Bu çalışmanın daha da 
genişletilmesi için Asansör Yönetmeliği’ne kalıcı bir madde 
olarak koydurulması yönünde çalışmaların hızlandırılması 
önem arz ediyor” diye konuştu. 

“Rakamlar Oda’nın Yakaladığı Hizmet 
Düzeyinin Göstergesi”

LPG’li araçların son kontrollerinin ve rutin sızdırmaz-
lık kontrollerinin Oda tarafından yapıldığını anımsatan 
Emin Koramaz, 2005 yılından bugüne kadar 2 milyon 
212 bin aracın sızdırmazlık kontrolünün yapıldığını belir-
terek, 800 bine yakın aracın montaj tespit raporlarının 
son kontrollerinin ise Oda teknik görevlileri tarafından 

onaylanmış durumda olduğunu kaydetti. Bu rakamların 
önemi konusunda Oda Başkanı Koramaz şunları söyle-
di: “Rakamlar oldukça büyük rakamlar aslında arkadaşlar. 
Odamızın yakaladığı hizmet düzeyinin de bir göstergesi aynı 
zamanda.” 

Onaylanmış Üç Ulusal Kuruluştan Birisi MMO

AB Teknik Mevzuatı, onaylanmış kuruluş ve akreditasyon 
konusunda yürütülen çalışmalar hakkında da bilgi veren 
Koramaz, Türkiye’nin imzaladığı Gümrük Birliği Anlaşma-
sı Teknik Mevzuatının, Avrupa Birliği Mevzuatı ile birebir 
aynı olmasını ön şart olarak koyduğuna dikkat çekerek, 
sadece ülke mallarının yurt dışına ithali için değil, ülke içe-
risinde sunulabilmesi için de Mevzuatın birebir aynı olma-
sı gereğini vurguladı. Bu durumun gündeme getirdiği ko-
nular hakkında bilgi veren Koramaz, şöyle konuştu: “Bu 
süreçte muayene kuruluşları, onaylanmış kuruluşlar, akredi-
te laboratuvarlar gibi birçok kurum gündeme geliyor. Biz de 
meslek alanlarımızın; gerek mesleğimize, ülke sanayisine, 
gerekse ülke çıkarlarına uygun bir şekilde şekillenmesi için 
bu süreçlerde son altı yıldan beri çalışmalar yürütüyoruz. 
Meyvesini yeni aldığımız bir çalışma; İzmir’de kurmuş oldu-
ğumuz Asansör Kontrol Merkezimizin Onaylanmış Kuruluş 
Kararı, 19 Şubat tarihli Avrupa Birliği Gazetesi’nde yayın-
lanmıştır. Bu, aslında altı yıllık bir çalışmanın ürünüdür. 
Dört modülde ‘CE Belgesi’ verebiliyoruz. Ülkemizdeki ulusal 
onaylanmış kuruluş olan üç kuruluştan birisiyiz. Bunlardan 
birisi Türk Standartları Enstitüsü, diğeri Türk Lloyd’u, üçün-
cüsü de Makina Mühendisleri Odası olmuştur.”

Akreditasyon Konusundaki Çalışmalar Başarıyla 
İlerliyor 

Emin Koramaz, Odada İş Sağlığı ve İş Güvenliği Mevzu-
atı ile Çevre Mevzuatı çerçevesinde yürütülen periyodik 
kontrol hizmetlerinin; İstanbul merkezli kurulan akredi-
te muayene kuruluşu aracılığıyla yürütüldüğünü ve tüm 
birimlerdeki üyelerin akreditasyonlarının bu merkeze 
bağlı olarak yapıldığını bildirdi. Muayene kuruluşunun 
2003 yılında akredite ettirildiğini anımsatan Koramaz, 
23 Şubat 2007 tarihinde hizmetlere egzoz gazı emisyon 
ölçümlerinin de eklendiğini kaydederek, muayene ku-
ruluşunun sürekli TÜRKAK denetimlerinden geçtiğini, 
en son denetimin de 26-29 Şubat tarihlerinde İstanbul 
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Şube’de yapıldığını ifade etti. Koramaz, Oda’nın akredi-
tasyon çalışmaları hakkında şu bilgileri verdi:  “Odamızda 
düzenlenen belgelerin uluslararası tanınırlığını arttırmak, 
belgelendirmede sınav ve ölçme sistemlerinin uluslararası 
kabul görmüş standartlara uygunluğunu sağlamak açısından 
Oda Merkezinde oluşturduğumuz Personel Belgelendirme 
Kuruluşumuz (PBK) da dönem içerisinde, 19 Ocak 2007 ta-
rihinde TÜRKAK’a akredite edildi. İlk gözetimi de 19 Şubat 
2008 tarihinde Oda Merkezinde yapıldı ve burada da başa-
rıyla gözetimi geçti. Çevre Mevzuatı çerçevesinde vermiş ol-
duğumuz emisyon ölçümlerine yönelik yine Ankara Şube’de 
oluşturduğumuz akredite Çevre ve Ölçüm Laboratuvarımız 
da TÜRKAK’tan dönem içerisinde akredite ettirildi. Birin-
ci gözetimi ise 10 Şubat 2008 tarihinde yapıldı. Burada da 
başarıyla geçildi. Çevre Laboratuvarımız, Çevre ve Orman 
Bakanlığı’ndan Çevre Analiz Yeterlik Belgesini almaya hak 
kazanan Laboratuvarlardan bir tanesi şu anda.”

“Şartnameler Konusunda Sonuç Alınmasını 
Bekliyoruz”

Enerji konusunda da Odada dönem içinde önemli ça-
lışmalar yürütüldüğünü kaydeden Emin Koramaz, ül-
kenin teknik gündeminde, enerji konusunda hazırlanan 
mevzuat süreçlerinde önemli bir yer aldığını vurguladı. 
Oda’nın Enerji Çalışma Grubu aracılığıyla Elektrik İşleri 
Etüt İdaresi (EİEİ) tarafından hazırlanan birçok programa 
katıldığına, hem görüşleri aktarma hem de bilgi edinme 
olanağı bulunduğuna dikkat çeken Koramaz, Enerji Ve-
rimliliği Kanunu kapsamında hazırlanan ve hazırlanacak 
olan yönetmeliklerle ilgili Oda görüşlerinin sunulduğunu, 
oluşturulan komisyonlarda yer alındığını, Jeotermal Ener-
ji Yasası’ndan Doğal Gaz Yasası’na değin hazırlanan bir 
sürü yasa teklifi için görüşler oluşturulduğunu ve Meclis 
komisyonlarına görüşlerin iletildiğini bildirdi. Doğal gaz 
teknik mevzuat boşluğu konusuna dikkat çeken Kora-
maz, bu konuda Oda’nın yaptığı çalışmalar hakkında şu 
bilgileri verdi: “Kanayan bir yara olan doğal gaz teknik 
mevzuat boşluğu ya da farklılığı konusunda Oda olarak bir 
çalışma yaptık. Bu çalışmaları, dönem içerisinde Odamız 
tarafından yapılan Uluslararası Doğal Gaz Kongresine de 
sunduk. Konutlarda İç Tesisat Uygulama Şartnamesi ve En-
düstriyel Tesislerde Doğal Gaz İç Tesisat Şartnamesi tüm 
gaz dağıtım kuruluşlarıyla ve bu konuda hizmet veren üyele-
rimizle paylaşıldı. Sonuç alınmasını bekliyoruz.”

Oda “Enerji Yöneticisi” Eğitimlerini Verecek 
Kuruluşlardan Biri 

Koramaz, Enerji Verimliliği Kanunu kapsamında Oda üye-
lerini yakından ilgilendiren Binaların Enerji Performansı ve 
Kimlik Belgesi Yönetmelik taslağı hazırlık çalışmalarının 
Bayındırlık ve İskan Bakanlığı’nda yürütüldüğünü bildirdi. 
Oda’nın doğrudan hazırlık süreçlerinde yer aldığı Enerji 
Verimliliği Kanunu ile birlikte birçok meslektaşlarına iş 
olanağı açıldığını anımsatan Emin Koramaz, “Belirli bir tü-
ketimin üzerinde enerji tüketenler, enerji tüketen endüstri-
yel tesisler ve binalar artık bir mühendis çalıştırmak zorun-
da, enerji yöneticisi çalıştırmak zorunda. Yine bu yöneticiler 
de eğitimlerden geçmek zorunda. Odamız bu eğitimleri ve-
rebilecek kuruluşlardan biri olarak doğrudan Kanun’da yer 
aldı” dedi. 

Türk Standartları Enstitüsü’nde (TSE) doğal gaz konu-
sunda revize çalışmaları bulunan TS 7363 Standardı ko-
nusunda kapsamlı bir standart tasarısı taslağı hazırlanarak 
Oda Enerji Çalışma Birimi aracılığıyla TSE’ye sunulduğu-
nu söyleyen Koramaz, Oda çalışmalarının, teknik çalış-
maların ve genel koordinasyon çalışmalarının aslında iki 
eksende oluşturulan komisyonlar aracılığıyla sürdürüldü-
ğünü dile getirdi. Bu komisyonların Sürekli Komisyonlar 
ve Süreli Komisyonlar olarak ikiye ayrıldığını dile getiren 
Emin Koramaz şunları kaydetti: “Sürekli Komisyonlar, 
Meslek Dalı Ana Komisyonlarımız (MEDAK) ve biraz önce 
belirttiğim yayınların komisyonları. Diğerleri ise, konuya 
göre toplanan kurullar ve tüm şubelerimizin önerdiği üye-
lerden oluşuyor.” 

AKP Hükümeti Vergi Daireleri Üzerinden 
Odaya Saldırıyor

Hukuki anlamda da birçok çalışmanın yürütüldüğünü 
anımsatan Koramaz, farklı alanlarda açılan davalar konu-
sunda; “Gerek meslek alanlarımıza yönelik; mesleki çıkar-
larımıza aykırı mevzuata ve yönetmeliklere yönelik açılan 
davalar; gerek özelleştirmelere karşı açılan davalar, gerekse 
de vergi davaları bu hukuksal çalışmalarda önemli bir yer 
tutuyor” dedi. Özellikle AKP Hükümeti’nin iktidara gel-
mesiyle birlikte, Hükümet kanadından Odaya yönelik 
vergi anlamında büyük saldırılar olduğuna dikkat çeken 
Koramaz, konu ile ilgili şu açıklamalarda bulundu: “Oda-
mızı vergi mükellefi yapmak istiyorlar. Biz Yasamız gereği 
vergi mükellefi olmadığımızı belirtmemize karşın, trilyonlara 
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varan cezalar kestiler. Şu ana kadar açmış olduğumuz tüm 
davaları, hem vergi daireleri nezdinde, hem de Danıştay 
nezdinde kazandık; ama bir davayı kazanıyoruz, aynı konu-
da başka biri daha geliyor. Aslında bir yıldırma ve sindirme 
politikası. Ama tüm davaları da kazandık ve kazanıyoruz.”

“Ülke Gündeminde En Çok Tanınan Odalardan 
Biriyiz”

Emin Koramaz, Oda’nın geçmiş dönemlerde basın ko-
nusunda çok eksikleri bulunduğunu ve “Bunca çalışma 
yapıyoruz, basında yeteri kadar yer almıyor” denildiğini 
anımsatarak, Oda Merkezi ve şubelerde basın birimleri 
oluşturduklarını ifade etti. Dönem içerisinde sadece Oda 
Merkezi olarak 212 basın açıklaması yapıldığını bildiren 
Koramaz, “Aslında nereden bakarsanız bakın; haftada üç, 
belki de daha fazla açıklamaya tekabül ediyor. Gerçekten 
bu açıklamalar gerek ulusal ve yazılı basında, gerekse görsel 
basında oldukça yer aldı. Televizyonların haber programla-
rında Makina Mühendisleri Odası’nın yapmış olduğu basın 
açıklamalarına 217 kez yer verilmiş. Gerek Oda yöneticile-
rimiz, gerekse çalışma grubu üyelerimiz, başkanlarımız 43 
kez ulusal televizyonlarda canlı yayına katılmış. Şubeleri-
mizde yürütülen basınla ilişkiler çalışmalarına da bakarsak 
aslında artık ülke gündeminde en çok tanınan odalardan 
biriyiz, diyebiliriz” diye konuştu. 

Oda Tüm İKK Çalışmalarının “Motor Örgütü”

Oda’nın üst birliği olan TMMOB ile ilişkilerin oldukça iyi 
olduğunu bildiren Koramaz, kendilerinin TMMOB’yi Oda 
çalışmalarının üzerinden yükselen bir yapı olarak gördük-
lerini ifade ederek, “Onu odalarından farklı bir kurum ola-
rak görmüyoruz. Bunun için TMMOB’nin tüm etkinliklerine 
aktif destek veriyoruz. Tüm İl Koordinasyon Kurulu çalış-
malarının motor örgütü oluyoruz” dedi. Oda’nın TMMOB 
adına dönem içinde iki kongre gerçekleştirdiğini anımsa-
tarak, bu kongreler dışında TMMOB’ye bağlı diğer oda-
larla birlikte 2 adet ortak etkinlik düzenlendiğini açıkladı. 
Emin Koramaz Oda’nın; Adana, Artvin, Aydın, Batman, 
Bodrum, Bursa, Diyarbakır, Edirne, Eskişehir, Rize ve 
Tunceli’de İKK sekreterliklerini yürüttüğünü söyleye-
rek; “İKK sekreteri olmadığımız tüm birimlerde de aslında 
İl Koordinasyon Kurullarının etkin götürücüsü durumunda-
yız. TMMOB bünyesinde meslek alanlarımıza yönelik 20’yi 
aşkın çalışma grupları var. Bütün bu çalışma gruplarında da 

Yönetim Kurulu düzeyinde temsil ediliyoruz, bütün toplan-
tılara katılıyoruz. TMMOB danışma kurullarında da Makina 
Mühendisleri Odası tüm örgütüyle birlikte yer alıyor, görüş-
lerimizi paylaşıyoruz” dedi.  

Oda İlgili Alanlarda Görüşlerini Kurumlara 
İletiyor

Kamu kurum ve kuruluşlarıyla da yakın ilişki içerisinde 
olduklarını dile getiren Koramaz, Sanayi Bakanlığı, Sanayi 
Genel Müdürlüğü, Ölçüler ve Standartlar Genel Müdür-
lüğü ile ilgili konularda yönetmelik çalışmaları yaptıklarını 
bildirdi. Çevre ve Orman Bakanlığı ile Çevre Mevzuatı 
çerçevesinde ilişkileri olduğunu, Çalışma ve Sosyal Gü-
venlik Bakanlığı ile iş sağlığı ve güvenliği konusunda ortak 
çalışmalar yürüttüklerini, Enerji ve Tabii Kaynaklar Ba-
kanlığı Müsteşarlığı ve Elektrik İşleri Etüt İdaresi ile de 
enerji verimliliği konusunda yaptıkları ortak çalışmalar 
ve ortak çalışma grupları olduğunu bildirdi. Koramaz, 
Türkiye Akreditasyon Kurumu ile akreditasyon ve tek-
nik mevzuat uyum çalışmalarında sürekli yakın temas ha-
linde bulunduklarını, Bayındırlık ve İskan Bakanlığı ile de 
yapı denetçileri konusunda yürüttükleri ortak çalışmalar 
bulunduğunu, tüm yapı deneticilerinin Odada bir hafta 
süreyle mekanik tesisat uzman mühendis eğitimine eş 
bir eğitimden geçirildiğini ve katılım sertifikası verildiğini 
söyledi. 

“Demokrasi Mücadelesinin İçindeyiz”

Demokratik kitle örgütleri ve sendikalarla da yakın iliş-
ki içerisinde olduklarını açıklayan Emin Koramaz, Oda 
üyelerinin yoğun olarak bulunduğu Yapı-Yol Sen; Ener-
ji, Sanayi ve Maden Kamu Emekçileri Sendikası (ESM), 
Haber Sen ile KESK’e bağlı diğer sendikaların eylemle-
rine aktif bir katılım sağladıklarına vurgu yaparak şöyle 
konuştu: “Toplu görüşme süreçlerinde KESK’in yanında yer 
alıyoruz, yapmış olduğu eylemlere destek veriyoruz. Yine 
Genel Kurul kararımızdır; savaş karşıtı etkinliklerde barış 
yanlısı etkinliklere Oda’nın gereken desteği vermesi, savaş 
karşıtı platform ve küresel oluşumların yapmış olduğu tüm 
etkinliklere aktif katılım sağlıyoruz. Türk Tabipleri Birliği’nin 
(TTB) ve DİSK’in düzenlediği eylem ve kampanyalara da ak-
tif, kitlesel katılımlar sağlıyoruz. Birçok etkinliğe ve mitinge 
katıldık. Özelleştirmelere karşı yapılan etkinliklere, ücret 
ve istihdam politikalarına karşı yapılan mitinglere, meslek 
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alanlarımıza yapılan saldırılara karşı birlikte düzenlediğimiz 
TMMOB mitinglerine, sosyal forumlara ki; dönem içerisinde 
Yunanistan’da yapılan Avrupa Sosyal Forumu’na da örgütü-
müzden katılım sağlanmış, buralarda bildiriler sunulmuştur. 
İstanbul’da yapılan Sosyal Forum hazırlıklarına Oda olarak 
iki raporla katıldık. Demokrasi mücadelesinin de oldukça 
içindeyiz.” 

“Gelir Bütçemiz ve Gider Bütçemiz Denktir 
Bizim”

Oda’nın mali olarak da oldukça iyi bir noktada olduğuna 
dikkat çeken Emin Koramaz, Genel Kurul’da belirlenen 
ve kendilerine verilen bütçenin 38 trilyon 832 milyar ol-
duğunu anımsatarak, bu dönemi kapsayan 23 ayda; 55 
trilyon 491 milyarlık gelir elde edildiğini kaydetti. Genel 
Kurul’un kendilerine verdiği görevin yüzde 42,9 fazla-
sı olduğunu bildirerek, gelir bütçesi ile gider bütçesinin 
denk olduğunu bildirdi. Koramaz, “Genel Kurul’un bize 
verdiği görevin yüzde 42,9 fazlası; oldukça iyi bir rakam. Gi-
der bütçemiz, gelir bütçemiz denktir bizim. 38 trilyon 824 
milyar liraydı. Gelir bütçemizle yaklaşık gider bütçemiz he-
men hemen aynı. Sadece binde 7 fazlayla gerçekleştirilmiş, 
mali anlamda da Odamızın üzerine düşen görevleri yaptığını 
görüyoruz” diye konuştu. 

“Kurumsallaşarak İlerliyoruz”

Oda Başkanı Emin Koramaz, bu çalışmalara katkı koyan 
herkese, geçmiş dönem çalışanlarına, Oda çalışanlarına, 
örgütlü Oda üyelerine, komisyonlarda ve çalışma grup-
larında yer alan üyelere, Yönetim Kurulu ve geçmiş dö-
nem şube yönetimlerinde görev alan arkadaşları adına 
teşekkürlerini bildirdi. “Yöneticilerimizle, çalışanlarımızla, 
örgütlü üyelerimizle hep birlikte ördüğümüz bütün bu ça-
lışmalar sonucu bizler haklı bir gurur duyuyoruz. Kurumsal-
laşarak ilerliyoruz” diyen Koramaz, şunları kaydetti: “Ek-
sikliklerimizi biliyoruz. Eksikliklerimizi giderecek kurumsal 
yönelimleri benimsemiş bulunuyoruz. Emekli üyelerimizden 
yeni mezunlara dek üyelerimize iş olanakları yaratmanın, 
yeni iş alanları açmanın yanı sıra meslek alanlarımızın IMF, 
Dünya Bankası, Dünya Ticaret Örgütü, Avrupa Birliği prog-
ramları uyarınca daraltılmak istenmesine karşı yurtsever bir 
temelde çok yönlü mücadeleler yürütüyoruz ki; bu mücade-
leler Oda çalışma programlarımızın da ruhunu oluşturmak-
tadır.” 

“10 Bini Aşkın Üyemize Yeni İş Olanakları 
Açıldı”

Yoksul ve yoksun emekçi halkın ekonomik ve sosyal 
kazanımlarının korunmasından, stratejik önemi bulunan 
tarım ve sanayi kuruluşlarının özelleştirilmesine kadar 
bütünlüklü bir çizgi izlediklerini ifade eden Koramaz, 
sosyal ve örgütsel sorumlulukları kaynaştırarak yürüdük-
lerini açıkladı. Siyasi iktidarın tüm önyargılı yaklaşımlarına 
rağmen, kanun ve ilgili  yönetmeliklerde Oda’nın birinci 
derecede katkı sunduğunu vurgulan Koramaz şöyle ko-
nuştu: “TMMOB ve bağlı odalara yönelik siyasi iktidar me-
kanizmalarındaki önyargılı tüm siyasi yaklaşımlara karşın; 
LPG, yeni ve yenilenebilir enerji kaynaklarının elektrik üreti-
minde kullanımı, enerji verimliliği gibi kanun ve ilgili yönet-
meliklerde Odamız birinci dereceden katkı sunuyor. Mesle-
ki denetimin gereği kamu kurumlarına artık benimsetilmiş 
durumda ve bundan dolayıdır ki hazırlanan her mevzuatta 
konuya ilişkin odalardan belgeli mühendisler istenmesi artık 
bir gelenek haline geldi. Uzmanlık alanlarımıza giren meka-
nik tesisat, araç imal, tadil, montaj projeleri, asansör, LPG, 
doğal gaz uygulamaları ve benzeri alanlarda yürütülen ser-
best mühendislik, müşavirlik hizmetleri ile belirtmiş oldu-
ğum kanun, yönetmelik ve ikincil mevzuat hazırlık süreçleri 
sonucunda 2000 yılı sonrasında; yani son 8 yılda 10 bini 
aşkın üyemize yeni iş olanakları açıldı. Aslında bu Oda’da 
yürütülen çalışmaların karşılığını da göstermektedir.”

“Örgütlü Gücümüz Oda Yöneticileri İçin Her 
Zaman Yol Gösterici Olmuştur”

“Değerli arkadaşlar, yaşadığımız onca sıkıntı arasında ile-
riye bakma ve çalışma isteği yaratan gelişmeler ve örgüt-
lü gücümüz ve örgütlü üyelerimiz biz Oda yöneticileri için 
her zaman yol gösterici olmuştur ve bundan sonra da böyle 
devam edecektir” diyen Emin Koramaz, Makina Mühen-
disleri Odası’nın yeni çalışma döneminde de örgütünden 
ve üyelerinden aldığı güçle, karamsarlığa kapılmadan, 
tüm güçlüklere göğüs gererek yürüyeceğini bildiklerini 
vurguladı. Bu noktada bir sıkıntı ya da önerisini salonla 
paylaşmak istediğini dile getiren Koramaz, “LPG’li araç 
denetimlerinden, yoğunlaşmasından kaynaklı diğer meslek 
alanlarımızla ilgili periyodik kontrollerin tavsatıldığını görü-
yoruz bazı birimlerde. Aslında bunlar tam tersine geliştiril-
mek durumundadır. Örgütümüz meslek alanlarındaki mes-
lek uygulama alanlarını geliştirme mücadelesini titizlikle 
sürdürmelidir” uyarısında bulundu.
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“Odamız Her Alanda Kurumsallaşma 
Çalışmalarına Hızla Devam Etmeli”

Gerek ABD ekonomisindeki kırgınlığın, gerekse sıcak pa-
raya dayalı ülke ekonomisinin “sinyal krizleri” verdiğine 
dikkat çeken Emin Koramaz, yeni dönemde Oda kaynak-
larının her zamankinden daha fazla “titizlikle” kullanıla-
rak, bir “tasarruf moduna” girilmesi gerektiği uyarısında 
bulundu. Bütün yöneticilerin, teknik görevliler de dahil 
olmak üzere; çalışanlarla “canlı bir ilişki içerisinde” olma-
sı gerektiğini vurgulayan Koramaz, “Oda politikalarının 
içselleştirilerek şekillenmesinde aktif rol üstlenmelidir. Ne 
Oda politikalarımızın, ne de üye veya çalışanların istisma-
rına yönelecek kopukluklara kesinlikle izin verilmemelidir” 
diye konuştu. Odada istihdam edilen teknik görevlilerin, 
Oda’nın örgütlü üyelerinin “ilk halkası” olarak görülmesi 
gereğine işaret eden Oda Başkanı Koramaz şöyle konuş-
tu: “Teknik görevlilerimizin üyelerimiz olduğu bilinciyle on-
ları örgütlü üyelerimizin ilk halkalarından görerek, Odamızı 
daha fazla sahiplenmelerine yardımcı olmak zorundayız. 
Onları merkezkaç eğilimlerden korumak zorundayız. Katı-
lımcı işleyişi geliştirmek durumundayız ve bunlar yönetici-
lerimizin en öncelikli görevlerinden olmak durumundadır. 
Kısacası Odamız her alanda kurumsallaşma çalışmalarına 
hızla devam etmelidir. Bunu Oda çalışma ilkelerinden ve 
programlarından taviz vermeksizin, birliğini pekiştirerek ge-
liştirmelidir. Danışma Kurulumuzun da bu konularda anlayış 
ve yaklaşım birliği geliştirmesini bekliyoruz.”

Ali Ekber Çakar: “GENEL KURUL’A 
HAZIRLANIYORUZ” 

Oda Yönetim Kurulu Başkanı Emin Koramaz’ın ardın-
dan konuşan Oda Yönetim Kurulu Sekreteri Ali Ekber 
Çakar, Oda Merkezi’nde hazırlıkları süren Genel Kurul 
çalışmaları hakkında bilgi verdi. Şubelerin Ocak ayın-
da yaşadığı Genel Kurul süreçlerini şimdi Oda Merkezi 
olarak kendilerinin yaşadığını bildiren Çakar, “Şube Ge-
nel Kurullarından seçmiş olduğumuz delegelerle birlikte 12 
Nisan 2008 tarihinde Devlet Su İşleri Konferans Salonu’nda 
Genel Kurulumuzu yapacağız. 13 Nisan’da da Merkez Bina-
mızda seçimlerimizi yapacağız” dedi. 12-13 Nisan Genel 
Kurul sürecine yönelik olarak yapılan ya da yapılmakta 
olan çalışmaları üç bölüme ayırarak ele alacağını kay-
deden Çakar, konu ile ilgili olarak şöyle konuştu: “Bun-

lardan bir tanesi, Şube Genel Kurullarından seçilmiş olan 
delege listelerinin tekrar gözden geçirilmesiyle ilgili olarak 
bu hafta içerisinde şubelerimize bir yazı ekinde gönderdik. 
Onları kontrol edeceksiniz. Yine verdiğimiz tarih içerisinde 
Oda Merkezine o listeler gelecek. Sonra gelen o listeleri 
biz İlçe Seçim Kurulu’na teslim edeceğiz. İlçe Seçim Kurulu 
belli bir değerlendirmeyi yaptıktan sonra üç günlük bir askı 
süresi verecek. Bu üç günlük askı süresi içerisinde asil de-
legelerimizin içerisinde herhangi bir nedenden dolayı Genel 
Kurula katılamayacak durumda olan delege arkadaşlarımız 
varsa onların yine dilekçeleriyle birlikte yedekleri devreye 
sokulacak ve sonuç olarak bu süreç içerisinde Genel Kurula 
katılacak olan listelerimiz kesinleşmiş olacak. Daha sonra 
da 12 Nisan 2008 tarihinde DSİ Konferans Salonu’nda, 13 
Nisanda da yeni Merkez Binamızda seçimlerimizi yapmış 
olacağız.” 

Etkinliklerin Birikimleri Raporlandırılmalı

Diğer önemli bir noktanın da her çalışma döneminde 
Merkez adına şubelerin sekretaryalığında gerçekleştirilen 
etkinlikler olduğuna dikkat çeken Çakar, düzenlenen bu 
etkinliklerin sonuçlarının da Oda görüşlerine yansıtılma-
sı gereğine işaret etti. Bunun için merkezi olarak oluş-
turdukları çalışma grupları aracılığıyla oluşan birikimleri 
raporlandırmak durumunda olduklarını vurgulayan Ali 
Ekber Çakar, Oda görüşlerinin rapor haline getirildiği-
ni kaydetti. Çakar şöyle konuştu: “Merkezi olarak, Genel 
Kurul sürecine yönelik olarak yapacağımız çalışma raporları, 
Mali İşler Yönetmeliği ve benzeri raporların yanı sıra yine 
Basında Odamız, birçok uygulama esasları, etkinlikler kitabı 
şeklinde dönem içerisinde yaptığımız çalışmaları sizlere der-
li toplu bir şekilde kitaplaştırarak sunacağız.” 
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Geçmiş dönemde çanta verildiğini anımsatan Çakar, Oda 
görüşlerinin yer alacağı kitaplar sayıldığında Genel Kurul 
katılımcılarının bavulla dönmek durumunda kalacakları 
espirisinde bulundu. Bavul ile dönülmesinin ortadan kal-
dırılması için bu yıl yeni bir uygulama başlatacaklarını dile 
getiren Çakar, yeni uygulama hakkında şu bilgileri verdi: 
“Bu sene yeni bir uygulama başlatacağız. CD’lere yükleme 
yapacağız; ama aynı zamanda yazılı olarak, kitap halinde 
Oda görüşlerimizi mutlaka vereceğiz. Diğer kitaplarımızı da 
belli bir miktar basacağız. Arzu eden delege arkadaşlarımız 
o kitaplardan da alabilirler.”

Oda Görüşleri 17 Raporda Toplanacak 

Merkez olarak yapacakları çalışmalar ve Oda görüşlerinin 
konu başlıklarını sıralayan Ali Ekber Çakar, ulaşım ve tra-
fik konusunda hazırlanan Oda görüşünün, Demir Çelik 
Raporu ile İş Sağlığı ve Güvenliği Raporunun güncellen-
mesi gerektiğini kaydetti. Bu dönem hazırlanması gere-
ken raporlar konusunda ise şöyle konuştu: “Bu dönem 
içerisinde enerji verimliliği ile ilgili yeni bir rapor oluşturma-
mız gerekiyor. Oda Başkanımızın konuşmasında ifade ettiği 
üzere Enerji Verimliliği Kanunu kapsamında çıkarılacak olan 
ikincil mevzuat çalışmaları da dahil olmak üzere; Odamı-
zın bu çalışma dönemi içerisinde enerji ile ilgili yaptığı 6-7 
tane etkinliği de dikkate aldığımız zaman enerji verimliliğine 
yönelik Oda görüşlerinin oluşması mümkün ve oluşması de 
gerekiyor. Bunun için bir Oda görüşleri raporu çıkaracağız. 
Doğal gaz ile ilgili bir rapor çıkacak. Daha önceden hazırla-
nan bir rapor vardı, bunun güncellenerek devam etmesi ge-
rekiyor. Yenilenebilir enerji kaynaklarıyla ilgili yeni bir rapor 
çıkacak. KOBİ’ler, makina imalat, organize sanayi bölgeleri, 
teknokentler ve teknoparklarla ilgili bir Oda raporu çıkacak. 
LPG ve CNG ile ilgili daha önce Oda raporumuz vardı, bu 
güncellenerek tekrar çıkacak. Asansörlerle ilgili olarak bir 
Oda raporunun yine oluşturulması gerekiyor. Demir yolla-
rı ile ilgili Oda raporu çıkacak. Özelleştirme ile ilgili Oda 
raporu çıkacak. ‘Mühendislik tasarımında meslek odala-
rının yeri’ konulu bir Oda raporu ve Oda görüşünün oluş-
ması gerekiyor. Ülke örnekleriyle kalkınma ve sanayileşme 
modelleri, yine TMMOB Sanayi Kongreleri ve planlama adı 
altında Sanayi Kongresinde dağıtılmış kitaplar dahil olmak 
üzere; toplam 17 tane Oda görüşü ile ilgili çalışmalar hızlı 
bir şekilde devam etmekte. Umarım bunları sizlere sunmuş 
oluruz.” 

Bu Dönem Endüstri İşletme Mühendislerine 
Yönelik Bir İlk Gerçekleştirildi

Oda Merkezi’nde bu çalışmalar devam ederken, geçen 
çalışma döneminde Oda Yönetim Kurulu’na verilen gö-
rev ve yetki çerçevesinde dönem içinde yasal mevzuat-
tan ve Oda’nın çalışmaları sonucunda ihtiyaç duyulan bazı 
yönetmeliklerin çıkarıldığını ifade eden Çakar, çıkarılan 
yönetmeliklerin Genel Kurul’da delegelerin onayına su-
nulacağını bildirdi. Bu yönetmeliklerin; LPG Sorumlu Mü-
dür, Mühendis Yetkilendirme Yönetmeliği, LPG’de diğer 
personelin eğitimi ile ilgili çıkarılan bir Yönetmeliğin, di-
ğer Odalar açısından bakıldığında geç kalınan Bilirkişilik 
Yönetmeliği olduğunu dile getiren Ali Ekber Çakar, bu 
dönem bir ilkin gerçekleştirildiğini belirterek, endüstri ve 
işletme mühendislerine yönelik bir adım atıldığını söyle-
di. Çakar, atılan bu adımla ilgili, “Özellikle EİM/MEDAK’ın 
burada çalışmalarını takdir etmek gerekiyor. Stratejik plan-
lama ve yatırım hizmetlerine yönelik olarak iki tane yönet-
melik hazırlandı ve Resmi Gazete’de yayınlandı. Endüstri iş-
letme mühendisleri arkadaşlarımızın da artık alan itibarıyla 
bakıldığında bir tanımlaması yapılmış durumda” dedi. 

Oda Kurumsal Yapısını Geliştirme Çalışma 
Grubu Oluşturuldu

Hazırlanan bu yönetmelikler dışında, dönem içinde 
Oda’nın kurumsal yapısını geliştirmek amacıyla 6-7 ay-
dan beri çalışan bir çalışma grubu bulunduğunu açıklayan 
Çakar, bu çalışma grubunu Oda Kurumsal Yapısını Geliş-
tirme Çalışma Grubu olarak tanımladıklarını ifade etti. Bu 
çalışma grubunun Ankara, İstanbul, İzmir, Denizli ve Es-
kişehir’de uzun yıllardan beri Oda örgütü içinde yönetim-
lerde ve teknik görevli düzeyinde çalışmış, Oda’nın hem 
kurumsal hem de yönetmelik çalışmalarını çok iyi bilen 
kişilerden oluştuğunu vurguladı. Çakar, çalışma grubunun 
Oda’nın kurumsal yapısını geliştirirken aynı zamanda dö-
nem içinde yönetmeliklerden ya da uygulamalardan do-
layı karşılaşılan sorunlar karşısında, bu sorunların ortadan 
kaldırılması ve çözüm önerileri geliştirilmesi konusunda 
çalışmalar yürüttüğünü bildirdi. Dönem içinde uygulama-
lardan kaynaklı ortaya çıkan ve Oda Merkezi’nce Şube-
lere Uygulama Esasları olarak gönderilen yazışmaların ya 
da tespitlerin Oda’nın belli yönetmeliklerine yansıması 
gereğine işaret eden Ali Ekber Çakar, bu yönetmelikler 
konusunda şöyle konuştu: “Serbest Mühendislik Müşavirlik 
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Hizmetleri Büro Tescil Yönetmeliği, SMM Asgari 
Ücret Yönetmeliği, Denetim Yönetmeliği, Mali 
İşler Yönetmeliği, birçoğu Uygulama Esasları gibi 
bazı yönetmeliklere yansıyan ve birtakım düzelt-
meler yapmamız gereken çalışmalar var. Bu ça-
lışmaları, arkadaşlarımızla yarın (2 Mart 2008) 
yapacağımız Sekreterler Saymanlar toplantısında 
teknik olarak paylaşacağız. Bu paylaşmanın so-
nunda oluşturacağımız o yapı vasıtasıyla, teknik 
altyapı çalışmalarını devam ettireceğiz.”

“Kurumsal Yapının Ayaklarını Yerli 
Yerine Oturtmamız Gerekiyor”

“Aslında bir dönemi değerlendirirken, bundan sonra Oda Yö-
netiminde yer alacak ve iki dönem boyunca görev yapacak 
olan sizlerin, biraz önce satır başları olarak tespit edilen ko-
nuları önemsememiz gerektiğini düşünüyorum” diyen Ça-
kar, bazı konularda kurumsal yapıyı oturtacak çalışmalar 
yürütülürken, mevcut yapıyı sarsıcı birtakım aksaklıkların 
da rahatlıkla görülebildiğini işaret etti. Ali Ekber Çakar, 
aksaklıkların düzeltilmesi için yapılması gerekenler konu-
sunda; “Bizim tekrar bir derlenip, toparlanıp örgüt içerisinde 
hem o kurumsal yapıyı bozmayacak; ama aynı zamanda ek-
sik olan o kurumsal yapının ayaklarını yerli yerine oturtma-
mız gerekiyor. Bunu, yönetim erklerine seçilmiş olan sizlerle 
birlikte; burada asli unsur teknik görevli arkadaşlarımızdır, 
Oda çalışanlarımızdır ve Oda’nın birinci halkasını oluşturan, 
komisyonlarda ve benzeri noktalarda yer alan değerli mes-
lektaşlarımız, üyelerimizdir. Bunlarla bir bütünlük içerisinde 
bu çalışmayı yürütmek durumundayız” diye konuştu. 

Mehmet Soğancı: “ODANIN BORÇLU         
DURUMDAN BUGÜNLERE GELMESİ İNSANI 
DUYGULANDIRIYOR”

Oda Yönetim Kurulu Sekreteri Ali Ekber Çakar’ın ardın-
dan bir konuşma yapan TMMOB Yönetim Kurulu Başka-
nı Mehmet Soğancı, Oda Yönetim Kurulu Başkanı Emin 
Koramaz’ın konuşması sırasında 1994-95’li yıllara gittiğini 
kaydetti. Oda Merkezi’nin o dönemlerde 300 bin dolar 
borcu bulunduğunu açıklayan Soğancı, o dönemlerle il-
gili şu bilgileri verdi: “Beş tane yerimiz vardı Türkiye’de. 
İzmir’de Sevinç Pastanesi’nin olduğu yer, şimdi Metropol 
Sineması. Oda Merkezi’nin olduğu Sümer Sokak’taki iki kat, 
İstanbul’da İstiklal Caddesi’nde Ankara İş Hanı’nda 4. kat-
taki yerimiz. Merkezin 300 bin dolar borcu var. Mühendis 

ve Makina dergisi 1,5 senedir geç çıkıyor. Oda’nın her ye-
rindeki sandalyelerimiz bile kırık. Aşağı yukarı bütün şube-
lerde böyle. Odalar; Türkiye’de 12 Eylül faşizminden sonra 
bir grup insanın 90’lı yıllarda sahip olmaya başladığı yerler. 
Meslek alanları üzerinden siyaset yapma tarzını geliştirdi-
ği yerler. Böylesi bir durumda inançlı makina mühendisleri, 
demokrat makina mühendisleri, yurtsever makina mühen-
disleri, yani bu ülkede emekten ve halktan yana çaba gös-
termek isteyenler Makina Mühendisleri Odası’nda geçmişin 
bütün birikimlerini de üstlenerek, hiçbirini reddetmeyerek 
yönetimlere geldiler ve ondan sonra Oda hakikaten bugün 
sevgili yöneticilerin anlattığı, bir saat içerisinde sadece baş-
lıklarını söylediği bir kurumsallaşma yerine geldi. İnsan duy-
gulanmıyor değil.” 

MMO Kendi Üzerine Düşen Görevleri Yerine 
Getirdi

Yönetim Kurullarının yeni üyeleri için kısa bir hatırlatma 
yapan Mehmet Soğancı, kendisinin 8 yıl süreyle Makina 
Mühendisleri Odası Başkanlığı görevini yürüttüğünü bil-
dirdi. “Çok arkadaşımızla birlikte bu işi yürüttük” diyen 
Soğancı, Makina Mühendisleri Odası’nın çok önemli bir 
görevi yerine getirdiğine vurgu yaptı. Kendilerinin bu ül-
kede; “Bu ülke insanının TMMOB’ye, TMMOB’nin odaları-
na, odaların örgütlü üye ihtiyacı vardır” dediklerini anım-
satan Soğancı, Odanın bu anlamda kendi üzerine düşen 
görevleri yerine getirerek, Odanın kurumsallaşmasıyla 
etkin ve işlevsel bir Oda örgütlülüğü yaratıldığının altını 
çizdi. 

“Hepiniz Çok Önemli Bir Görevle Donandınız”

“Ben ve Oda yöneticisi arkadaşlarım, beraber 15 yıldır Oda 
çalışması içerisindeyiz. Birlikte yürüdüğüm buradaki arka-
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daşlarıma bu iki yıllık görevlerinden dolayı çok teşekkür 
ediyorum” diyen Soğancı, yeni dönemde görev alan Şube 
yöneticilere de seslenerek; “Yeni dönemde devam etmek 
isteyen arkadaşlarımıza da; ayrılmak isteyenler olabilir, de-
vam etmek isteyen arkadaşlara da şimdiden başarılar diliyo-
rum. Hepiniz çok önemli bir görevle donandınız. Hepinize, 
yeni seçilmiş bütün arkadaşlarıma da bu iki yıllık dönem 
içerisinde kolaylıklar diliyorum” diye konuştu. Zor bir işin 
içine girdiklerini kaydeden Mehmet Soğancı, Oda Başka-
nı Emin Koramaz’ın çok iyi özetlediğini, Genel Kurul’da 
Türkiye ve dünya değerlendirmesinin, bir meslek örgü-
tünün işlevinin, pozisyonunun ve yapması gerekenlerin 
bolca konuşulacağını dile getirdi. Küreselleşmenin 1980’li 
yıllarda gelişimi ile birlikte ülkelerde yaşanan değişim rüz-
gârlarına değinen Soğancı, “80’li yıllarda kapitalizm kendi 
iç krizini aşmak için bilim ve teknolojideki baş döndürücü 
bir gelişmeyi de arkasına alarak, o rüzgârla birlikte ideo-
logların globalleşme, küreselleşme dedikleri; ama aslında 
kapitalizmin küreselleşmesi olan bir ‘mod’a girdi dünya, bi-
liyoruz” dedi. O tarihten itibaren sermayenin bütün ülke-
lerin kendi iç yapılarını, ekonomilerini, kültürlerini, bütün 
değerlerini yok edecek bir kayganlık ve zemin üzerinde 
ilerlerken, bu sürecin yaşanıldığı yerlerde insanların daha 
yoksullaşması, geleceklerinin daha fazla karartılması, kül-
türlerinin yok edilmesi, kıyılarının ve kentlerinin yok edil-
mesi şeklinde bir ‘mod’a girdiğini ifade etti.  

“Olan Bizim Gibi Ülkelerde Oluyor”

Bu 25 yıllık sürecin ikili bir şekilde işletildiğini kaydeden 
Soğancı, yaşanılan süreci şöyle açıkladı: “Ya Irak gibi, o 
süreç içerisinde özellikle enerji ve çevre konularının çok öne 
çıktığı bir noktada direkt işgalle yürütüyorlar bu pozisyonu, 
ya da bizim gibi ülkelerde uyum yasaları adı altında yürüt-
tükleri çabalarla kapitalist küreselleşme entegrasyonu de-
vam ettiriyorlar. Kapitalizm kendi dönemsel krizlerini böyle 
aşıyor, sermaye bu şekilde aşmaya çalışıyor. Olan bizim gibi 
ülkelerde oluyor. 80’li yıllardan beri bu ülkede 3-4 tane bü-
yük ciddi ekonomik kriz yaşanıyor. Bu krizden her zaman 
bizler mağdur oluyoruz, her zaman yoksullaşma oluyor, öte-
kileştiriliyor, toplumda insanlar birbirine düşürülüyor; ama 
bunlar yaşandıkça, sermaye bir grubun elinde inanılmaz 
derecede birikiyor. İnsanlar arasında, kapitalizmin doğası 
gereği olan uçurum, sınıflar arasındaki açılım felaket dere-
cede büyüyor ve bunu biz çekiyoruz. Bu, ülkenin ve dünya-

nın insanlarının yoksullaşmasının bir genel karakteri oluyor. 
Geleceğin karartılması bunun sonucu oluyor.”

AKP İktidarının IMF ve Dünya Bankası 
Nezdindeki Karnesi “A”

Türkiye’de durumun üç cümle ile özetlenebileceğini; ül-
kenin dış politikasının ABD’ye bağlı olduğunu, dışarı adım 
atılamadığını vurgulayan Soğancı, “Eskiden dünyanın jan-
darmasıydı, şimdi efendisi ABD emperyalizmi, dış politikanı-
zı belirler” diye konuştu. Türkiye’nin Irak’a ABD istediği 
için girdiğine dikkat çeken Soğancı, “Bugün Irak’a girmişse 
Türkiye, ABD istediği için girmiştir. Bugün sağa sola asker 
yolluyorsa Türkiye, ABD emperyalizmi istediği için yapmış-
tır. Yoksa, bu Türkiye sınırlarının dışına adamı koymazlar. 
Çünkü içeride de aynı iş oluyor. Ekonomisini de IMF ve Dün-
ya Bankası yönetiyor. Kapitalist küreselleşmenin en hoş iki 
aygıtı oldu, 80’li yıllarda çok şekillendi IMF ve Dünya Ban-
kası. Ne yazık ki bu ülkenin iktidarı, karnesi IMF ve Dünya 
Bankası nezdinde “A” olan AKP” dedi. 

“AKP’ye Karşı Mücadele Bir İnsanlık 
Mücadelesi”

Bugün AKP’ye karşı mücadelenin esas itibarıyla “bir in-
sanlık mücadelesi” olduğunun altını çizen Mehmet Soğan-
cı, “Gerçekten kapitalist küreselleşmenin büyük taşeronu 
AKP, efendilerinin buyruklarını direkt olarak, uyum yasaları 
adı altında bize dayatıyor” dedi. Çıkarılmaya hazırlanılan 
“Sağlıkta Reform” adı altındaki paketin de esas olarak 
bizlerin, çocuklarımızın ve onların çocuklarının gelece-
ğinin karartılması olarak tarihteki yerini aldığını vurgu-
layan Soğancı, “Bunları da yapacaklar” diyerek tepkisini 
dile getirdi. Soğancı şöyle konuştu: “Kıyılar, kentler nasıl 
yağmalanıyorsa, nasıl yoksulluk giderek artıyor ve gelece-
ğimiz karartılıyorsa, bu yasalar da çıkacak. İşte o anlamda 
bize belki çok büyük görevler düşüyor. Üçüncü bir boyut da 
Türkiye’deki demokrasinin sınırları, tümüyle AB ile ilişkile-
rin pazarlığı noktasında şekillenen bir demokrasicilik oyunu 
olarak bu ülkede gelişiyor.” 

“Meslek Örgütleri Bu Ülkede Bir Muhalefet 
Dinamiği Oluşturdular”

Böyle bir ortamda meslek örgütüne çok daha fazla önem 
ve yük düştüğüne dikkat çeken TMMOB Başkanı, bu 
nedenle yeni yönetimlere “kolay gelsin” dileklerinde bu-
lundu. Türkiye’de emekten ve halktan yana çaba göste-



D a n ı ş m a  K u r u l u  T o p l a n t ı s ı

16 bülten 117
şubat-mart 2008

recek, aydınlık bir Türkiye yaratılması için güç yaratacak 
siyasi öznelerin problemli olmasından dolayı bu örgüt-
lenmelerin yaratılmasının önemine işaret eden Soğancı 
şöyle konuştu: “Kapitalist küreselleşme ideolojisine karşı 
ideolojik anlamda yaşanan büyük yenilgiler, örgütlenmedeki 
büyük zaaflar, düşünen insanın üzerinden geçen 12 Eylül 
silindiri ve bütün düşüncelerin yok edildiği bir ortamda mes-
lek örgütleri, iyi ki varsınız hepiniz. Meslek örgütleri ve bazı 
emek örgütleri bu ülkede gerçekten bir muhalefet dinamiği-
ni oluşturdular. 90’lı yıllardan beri böyle sürdü bu iş. O an-
lamda bu ülkede çoğu zaman meslek örgütlerine, emek ör-
gütlerine çok büyük görev düşüyor. Bu anlamda TMMOB’ye 
ve TMMOB’nin en önemli ayaklarından biri olan Makina 
Mühendisleri Odası’na, Şube yöneticilerine ve Oda yöneti-
cilerine çok büyük görevler düşüyor.”

Kurumsallaşma İçin Atılacak Adımlar Çok 
Önemli

Odanın; Meslek İçi Eğitim Merkezi ile düzenlediği kong-
re, kurultay ve sempozyumlarla, yayınladığı kitaplar, bül-
tenler ve Türkiye’nin demokrasi mücadelesi içindeki ye-
riyle, yaptığı basın açıklamalarıyla gerçekten iyi olduğunu 
vurgulayan Mehmet Soğancı, “Bunda emeği geçen bütün 
arkadaşlarıma ben ciddi olarak teşekkür ediyorum. Kolay 
bir iş değil yapılmakta olan iş. İki senelik bir süre de çok 
kolay geçmedi. Bu genel kurullarda da bunları değerlendir-
dik” diye konuştu. Bugün Türk Mühendis Mimar Odaları 
Birliği’nin 300 bin üyesi olduğunu kaydeden Soğancı, Ma-
kina Mühendisleri Odası’nın da 70 bin üyesi bulunduğunu 
dile getirdi. Açılan asparagas üniversiteler sayesinde altı 
yıl sonra üye sayısının 600 bine, 10 yıl sonra da bir mil-
yona ulaşacağını ifade etti. Şu anda 300 binde 70 bin olan 
Makina Mühendisleri Odası üye sayısının da 300 bine çı-
kacağını söylemenin kâhin olmayı gerektirmediğini söyle-
yen Mehmet Soğancı, matematiksel olarak bunun böyle 
olacağını belirtti. Bu nedenle Oda’nın kurumsallaşma için 
atacağı adımların çok önemli olacağının altını çizen So-
ğancı, “Bunlar gerçekten bu Danışma Kurulu’nda da çokça 
değerlendirilmek durumundadır” dedi. 

“MMO’daki Çalışmalar Bir İlkeler Sistematiği 
İçinde Yürümek Zorunda”

Kayıtlara geçmesi açısından Oda Bülteni’nde de yer alan 
bir ilkeler manzumesini salondakilerle paylaşmak isteği-

ni dile getiren TMMOB Başkanı Mehmet Soğancı, “Ya-
ratılan değer, buradaki bütün arkadaşlarımızın sözleriyle 
yaratılmıştır. Türk Mühendis Mimar Odaları Birliği ve onun 
güçlü ayaklarından biri Makina Mühendisleri Odası’ndaki 
çalışmalar arkadaşlar, yeni yönetici olan bütün arkadaşlara 
söylüyorum, bir ilkeler sistematiği içerisinde yürümek zo-
rundadır” diye konuştu.  

“Burada her birimizin kafasında, aklında, beyninde, düşün-
cesinde başka bir Oda örgütlüğü olabilir; ama toplantılar 
yaptık onlarca defa, değiştirilemez şeyler değil mutlaka” 
diyen Soğancı, daha etkin, işlevsel ve demokratik bir 
TMMOB ve Oda için bu ilkelerin geliştirileceğini; fakat 
konsensüslerinde Odayı ve TMMOB’yi şöyle tanımladık-
larını ifade etti: “TMMOB ve bağlı odaları mesleki demok-
ratik kitle örgütüdür. Demokrat ve yurtsever karakterdedir. 
Emekten ve halktan yanadır, antiemperyalisttir. Yeni dün-
ya düzeni teorilerinin, ırkçılığın ve gericiliğin karşısındadır. 
Siyasetin dar anlamını aşar, yaşamın her olayını siyasetle 
ilişkili görür. Barıştan yanadır, insan hakları ihlallerine kar-
şıdır, insanlık onurunun korunmasından yanadır. Örgütsel 
bağımsızlığını her koşulda korur. Gücünü sadece üyesinden 
ve onun bilimsel çalışmalarından alır. Meslek ve meslektaş 
sorunlarının, ülkenin ve halkın sorunlarından ayrılmaya-
cağını kabul eder. Politikaların oluşturulmasında ve uygu-
lanmasında demokratik merkeziyetçi yöntemleri uygular. 
Karar alma süreçlerinde demokratik ve katılımcıdır. Bağlı 
odalarıyla birlikte mühendis, mimar ve şehir plancılarının 
meslek alanlarını düzenler, üyesinin ve halkın çıkarlarını 
korur. Sanayileşme ve demokratikleşme alanlarında durum 
tespitleri yapar, politikalar ve çözüm önerileri üretir. Ülke-
nin demokratikleşmesi için çaba sarf eder. Kamuoyu oluş-
turmaya yönelik çalışmaları içerisinde tartışmasız yer alır, 
demokratik kitle örgütleri ve sivil toplum örgütleriyle ilkeli 
ve demokratik işbirliği içerisindedir.”  Oda Başkanı Emin 
Koramaz ve Oda Yönetim Kurulu Sekreteri Ali Ekber 
Çakar’ın anlattığı Odanın, bugüne kadar salonda bulunan 
bu dönem ve bulunmayan önceki dönem yöneticilerinin, 
aynı inançla bu ilkelere sahip çıkması ile bu hale geldiğini 
kaydeden Mehmet Soğancı, “Ben yolumuz uzun, diyorum 
arkadaşlar. Hepinize kolay gelsin” diye konuştu.

Melih Şahin: “ONUR KURULU’NDA BU 
DÖNEM 73 DOSYA GÖRÜŞÜLDÜ”

Oda Onur Kurulu adına konuşan S. Melih Şahin, Onur 
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Kurulu olarak yaptıkları bazı tespitlerin Genel Kurul sü-
recinde değerlendirilmesini de beraberinde getirdiğini 
belirterek, Oda çalışmaları “nasıl yoğun bir tempoda” 
gitmişse, Onur Kurulu çalışmalarının da benzer doğrul-
tuda yürüdüğünü kaydetti. Dönem başından bu yana 18 
toplantı gerçekleştirildiğini ifade eden Şahin, bu toplan-
tıların asil ve yedek üyelerin katılımı ile yapıldığını bildir-
di. Dönem başından bu yana ele alınan dosya sayısının 
73 olduğunu ifade eden Şahin, “Gündemimizde 10 adet 
dosyamız da karar aşamasında. Hedefimiz dönem sonuna 
kadar ki; bir toplantımız kaldı, bu dosyaları da sonuçlandır-
mak. Sonuçlanmadığı takdirde de üç dosyamızın bir sonraki 
döneme akma olasılığı mevcut” diye konuştu. 

Ağırlıklı Dosyaları Yapı Denetimi Oluşturuyor

Dosya dağılımının ilginç olduğuna dikkat çeken Melih Şa-
hin, gündemdeki ağırlıklı dosyaları yapı denetiminin oluş-
turduğunu kaydederek, dosya sayısının 73’ün 31’ini oluş-
turduğunu bildirdi. LPG ve AİTM uygulamalarının dosya 
sayısının 18 olduğunu söyleyen Şahin, diğer dosyalar ile 
ilgili şöyle konuştu: “SMM sürecinde olan 17 dosyadan söz 
etmemiz mümkün. ‘Diğer’ olarak ifade edeceğim ki; bunun 
içinde eğitim kulvarında olan bazı dosyalarımız var, meslek 
içi eğitim sürecine, meşhur tren kazamıza yönelik dosya-
lar var. En son 7 olarak niteleyeceğim dosya ile toplamda 
73’e ulaşıyoruz.”  Bu çalışmalardan bazı birikimler elde 
edildiğinin altını çizen Şahin, bu çalışmaların Onur Ku-
rulu’nun Yönetim Kurulu ve Oda Hukuk Birimi ile yakın 
çalışması çerçevesinde devam ettiğini vurguladı. “Bu sü-
rece TMMOB Yüksek Onur Kurulu Üyemizi de dahil etme-
miz mümkün” diyen Şahin, konuşmasını şöyle sürdürdü: 
“Üyemizle birlikte paralel gerçekleştirdiğimiz toplantılarda 
Onur Kurulumuzun çalışma anlayışını ve dosyalarımıza ka-
rar verme sürecini paylaştık. İç işleyişte bir kurumsallaşma 
süreci var. Özellikle şubelerimiz üzerinde gerçekleştirilen 
soruşturmacı çalışmalarımız, soruşturmacı dosyası ve bun-
ların hazırlanma süreçlerinde birtakım sıkıntılar hâlihazırda 
yaşanıyor ki, bu bilgi belgeye dayanan dosyalar olması gere-
kirken, genelde kanaate dayalı olan dosyalarımız söz konusu 
olabiliyor; ama bu bir süreç. Bu süreçte sanırım gün geçtikçe 
daha iyiye doğru gidiyoruz. Burada önemsenmesi gereken 
işlem şu; Onur Kurulu Ceza Hukuku ilkeleri çerçevesinde 
çalışıyor. Doğaldır ki, alınan kararlar yargıya aksedebiliyor. 
Burada ne kadar ayakları üzerinde duran kararlar, delile da-

yalı kararlar verirsek, bu süreçte farklı kararın yargı tarafın-
dan alınmasını engellemiş olacağız. Bu duruma tipik örnek, 
LPG uygulamalarında belgeye dayalı olan değerlendirmeleri-
mizde biraz sıkıntı yaşadığımızı söylemek mümkün.” 

Onur Kurulu Dosyalarının Sayısı 
Kurumsallaşmanın Göstergesi

LPG uygulamalarının yoğunluğu nedeniyle mesleki dene-
tim sürecinde bazı aksamalar yaşandığını Oda Onur Ku-
rulu’na gelen dosya trafiğinde de gözlemenin mümkün 
olduğunu kaydeden Melih Şahin, buradan çıkarılabilecek 
sonucun bir sonraki dönemde meslek içi denetimin ve 
mesleki kulvarda yürütülen denetim faaliyetlerinin daha 
önemsenmesini, belki de gündeme daha öncelikli otur-
tulmasının gerekliliğini gündeme getireceğini bildirdi. Ko-
nuşmasının sonunda yapı denetimi ile ilgili yasa sürecine 
değinen Şahin, şöyle konuştu: “Gündemimizi ağırlıklı ola-
rak yapı denetiminden gelen dosyalar işgal etti. Burada elde 
edilen birikimler, Yönetim Kurulu aracılığıyla TMMOB’ye 
iletildi ki; biliyorsunuz bir yasa süreci var, bu yasa sürecine 
de buradan elde edilen birikimler aktarılıyor. Umarım daha 
iyi bir gelecek bizi bekleyecek, eğer sözlerimiz dinlenir, bir 
şekilde deneyimlerimiz bu sürece aktarılabilirse. Mesleğe ve 
yaşama dair söylemlerimizi ne kadar çok etkinleştirirsek ve 
hayata geçirirsek, sanırım Onur Kurulu sürecindeki çalışma-
larımız da o düzeyde azalacak. Ben her zaman şunu arzu 
ederim; Onur Kurulu sürecinde yapılan çalışmalar ve bakılan 
dosyalar ne kadar azalırsa örgütün işleyişinin o kadar rayına 
oturduğunu, kurumsallaşmanın da o kadar gerçekleştiğini 
söylemek mümkün olacak.” 

Haydar Şahin: “KURUMSALLAŞMAYI DAHA 
ÜST BOYUTA ÇIKARMALIYIZ”

Denetleme Kurulu adına söz alan Haydar Şahin, Oda 
Denetleme Kurulu’nun 137 adet denetleme gerçekleş-
tirdiğini kaydetti. Yapılan denetlemelerde genellikle bir 
nevi karşılıklı eğitim ve bilgi alışverişi yapılmaya çalışıldığı-
na vurgu yapan Şahin, Oda Başkanı Emin Koramaz’ın da 
konuşmasında açıkladığı şekilde Oda’nın gelir bütçesinin 
55 milyon 491 bin 770 YTL olduğunu anımsatarak, gelir 
bütçesinin yüzde 176 fazla gerçekleştiğine dikkat çekti. 
Gider bütçesinin de 39 milyon 105 bin 039 YTL olarak 
gerçekleştiğini hatırlatan Haydar Şahin, gider bütçesinin 
yüzde 54 eksik gerçekleştiğini kaydederek, şöyle konuş-
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tu: “Gerçekten olağanüstü bir çalışma dönemi geçirdik. Fa-
kat eksikliklerimizi de konuşacak olursak; en başta kurum-
sallaşma yönünde eksiklikler var. Büyüdükçe evet, bütçemiz 
büyüyor, çalışmalar büyüyor; ama kurumsallaşmamızı daha 
bir üst boyuta çıkarmamız gerektiği de ortaya çıkıyor. Vurgu 
yapılması gereken diğer bir konu da tahmini bütçeler ko-
nusunda daha özenli davranmak durumundayız. Tahmini 
bütçeleri yaparken gerek kalemler bazında, gerek onların 
miktarı bakımından daha özenli olmalıyız.” 

Ali Peri: “ZORLU GÜNLERDEN 55 
TRİLYONLUK BİR BÜTÇEYE GELDİK”

Gaziantep Şube adına konuşan Şube Başkanı Ali Peri, 
kendisinden önce konuşanlarca ifade edilenlere aynen 
katıldığını belirterek, bugüne kadar Oda’nın çalışmalarına 
emeği geçenlere teşekkür etti. Denetim mekanizmasının 
yeniden şekillenmesi gereğini dile getiren Ali Peri, 1984 
yılında Oda’nın yaşadığı sıkıntılı sürece değinerek, zorlu 
günlerden 55 trilyonluk bütçesi olan bir Oda sürecine ge-
lindiğini anımsattı. Peri şöyle konuştu: “Ben 1984’te baş-
layan bir şeyi sizlerle paylaşmak istiyorum. 1979’da, üçüncü 
MC Döneminde odaların yetkileri ve gelirleri sınırlandıktan 
sonra, 1980 cuntasıyla beraber Odamız kapandı. O sıralar 
kapalı olan Adana Şube’yi 1984’te açabildik. Şube’yi açıp 
iş yapmaya başladığımızda yöneticiler olarak personel ih-
tiyacımız vardı. Eski çalışan personeli çağırdık, ‘Buyur gel, 
yardımcı ol’ dedik, ancak Oda’nın verecek parası yoktu. 
Biz yöneticiler cebimizden ödeyerek personeli çalıştırdık. 
O günlerden, 55 trilyonluk bir bütçeye geldik.”  Şubelerde 
oluşturulan komisyonların “atölye” gibi çalışıp, Oda Mer-
kezi’ndeki çalışmalara malzeme üretmesi gerektiğini kay-
deden Ali Peri, Şube komisyonlarında üretilen bilgilerin 
yeterli düzeyde Oda Merkezi’ne aktarılamadığına dikkat 
çekti. Komisyonların sağlıklı, verimli ve üretken çalışabil-
mesi için Şube yöneticilerinin komisyonların önünü aça-
rak, bilgileri Oda Merkezi’ne aktarmaları gerektiğini vur-
gulayan Peri, “Onun için biz Şube yöneticilerinin, Merkez 
yöneticilerimize destek vermemiz gerekir” diye konuştu. 

Mehmet Özsakarya: “KURUMSALLAŞMAMIZDA 
BİR ZAFİYET YOK”

İzmir Şube adına konuşan Şube Başkanı Mehmet Özsa-
karya, Oda yöneticilerinin konuşmalarında yer verilen 
tabloların gösterdiği başarının herkesin ortak başarısı 

olduğunu belirterek, “Bu başarı gerçekten hepimizin. Ara-
mızdan ayrılan yönetici arkadaşlarımız ile bu dönem görevi 
bırakan yönetici arkadaşlarımızla, siz arkadaşlarımızın bir 
başarısı. Bu başarıda biz birlikte üretme, birlikte karar alma 
mantığıyla yerinden yönetim, merkezi koordinasyon çalış-
ma anlayışımızla bu tabloları oluşturduk” diye konuştu ve 
emeği geçenlere teşekkür etti. Özsakarya, iki yıl önceki 
tabloya göre bir değerlendirme yaptığında 55-60 arası 
yöneticinin değiştiğini gördüğünü, bu durumun da otur-
muş bir kurumsal yapının ardındaki değişimi gösterdiğini 
vurguladı. “Kendimizi yeniliyoruz” diyen Özsakarya, bu 
toplantıların çalışmalarda gördükleri eksikliklerin gide-
rilmesi ve daha iyiyi nasıl yakalayabileceklerinin değer-
lendirilmesi amacıyla yapıldığını anımsatarak, “O nedenle 
kurumsallaşmamızda da zafiyet yok diye düşünüyorum” 
dedi. Bu dönem enerjinin ve zamanın büyük bir kısmı-
nın özellikle örgütlenmeye ayrılması gereğine işaret eden 
Mehmet Özsakarya, “Bu sözünü ettiğim oturmuş kurumsal 
yapıyı daha da geliştirmek adına bunu mutlaka yapmalıyız” 
diye konuştu. 

Dinçer Mete: “HAYAT BİZE TÜZÜĞÜMÜZDE 
YAZMAYAN GÖREVLERİ DE YÜKLÜYOR”

İstanbul Şube adına konuşan Şube Başkan Vekili Dinçer 
Mete, kapitalizmin yaşadığı krize değinerek ekonomik 
krizin bugünden başladığını ve etkilerinin görüldüğünü 
kaydederek, “Hayatımızı daha fazla etkileyecek ve zor-
laştıracak bir safhaya girecek” diye konuştu. Odanın dü-
zenlediği etkinliklerde sürekli vurgulandığı gibi ekonomik 
krizin özelleştirme, taşeronlaştırma ve kuralsızlaştırma-
nın kaçınılmaz olarak iş hayatının bozulmasını getire-
ceğini işaret eden Dinçer, “Bugün İstanbul’da gerçekten 
ölüm kol geziyor. Davutpaşa’da 23 kişi öldü. Tekel işçileri 
ölüm orucuna başladı. Tuzla’da sayısı bilinen, kan parası 
ödenerek kapatılmamış ölüm sayısı 95. Bunların önümüz-
deki dönemde daha da artması kaçınılmaz. Burada Makina 
Mühendisleri Odası olarak bizim, tüm bunları sadece genel 
siyasi bir faaliyetin, yönelimin ya da programın parçası ol-
masının ötesinde iş alanlarında, sanayi havzalarında organi-
ze olmanın iş ve işçi sağlığı, iş güvenliği konularında kalıcı, 
sürekli faaliyetleri örgütlemenin mekanizmalarını yaratma 
görevimiz bulunuyor” dedi. Türkiye’de yaşanan birçok so-
rundan dolayı TMMOB’nin ve Türk Tabipleri Birliği’nin 
uzlaştırıcı ve birbirine tahammülü sağlayan birlikteliğinin 
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ülkedeki insanlarda umut yarattığını dile getiren Mete, bu 
iki örgütün diğer organizasyonlarla birlikte faaliyetlerinin 
sürekliliğinin talep edildiğini bildirdi. Dinçer Mete, “Bu bi-
zim Tüzüğümüzde yazan bir görev mi? Bu açıdan baktığımız 
zaman Tüzüğümüzde yazmıyor; ama hayat bize bu görevi 
yüklüyor” diye konuştu.

Hüseyin Atıcı: “YENİ ÖRGÜTLENMELER 
BULMALIYIZ”

Adana Şube adına konuşan Şube Başkanı Hüseyin Atı-
cı, Türkiye’nin 24 Ocak 1980 yılından beri “bir kabuk 
değiştirme” sürecinden geçtiğinin altını çizerek, “Türki-
ye’nin kimyası bozuldu” dedi. Sermayenin küresel kapita-
list sisteme entegre olma sürecine girmesinden dolayı, 
düzenli bir kapitalizmin yaratılması mücadelesini de des-
teklediğine dikkat çeken Atıcı, “Eğer siz ihracat sisteminin 
bir parçası haline geldiyseniz, yurt dışına bazı malları sevk 
ediyorsanız, burada çok düzenli bir oluşumun olması lazım. 
AB de burada devreye giriyor. Düzenli kapitalizme geçme 
sürecinin sancılarını yaşıyoruz” diye konuştu. “Düzenli 
kapitalizme” geçiş sürecinde “eski iktidara” sahip olan 
kesimlerle, “yeni iktidara” sahip olan kesimler arasında 
bir taraf tutma pozisyonu takınılması gereğini vurgulayan 
Atıcı, şöyle konuştu: “Bu kabuk değişimi süreci içerisin-
de bizim de hızlı bir değişim sürecinin içinden geçtiğimizi 
görmeli, buna göre pozisyon almalıyız. Hızlı davranmalıyız, 
geçmişteki örgütlenme yapılarımız; İl Koordinasyon Kurulu 
Sekreteri olarak da çalıştığım için bunu söylüyorum; artık 
süreci karşılamıyor. Yeni örgütlenmeler bulmalıyız. Sürece 
müdahale edecek başka türlü örgütlenmeleri destekleyecek 
çalışmalar içinde olmalıyız ve bunu sadece kendi örgütümüz 
içinde yapmamalıyız. Hem İl Koordinasyon Kurullarını, hem 
de toplumsal muhalefetin her aşamasına yönelik, bizim şu 

anda bulunduğumuz pozisyondan kaynaklı gücümüzü kul-
lanmalıyız.” 

O. Gökhan Bali: “ODA YÖNETİMİMİZİN 
VERDİĞİ DESTEĞİ TAKDİRLE KARŞILIYORUZ”

Trabzon Şube adına konuşan Şube Başkanı Osman Gök-
han Bali, Edirne’den Trabzon’a, Ankara’dan Diyarba-
kır’a, bu örgütsel bütünlük içinde kalplerin bir çarpması 
durumunda hiçbir gücün kendilerini yenemeyeceğine 
olan inancını dile getirdi. Bu örgüt bütünlüğü içinde ba-
şarılamayacak hiçbir hedefin bulunmadığını bildiren Bali, 
kendilerine hedef gösteren herkese teşekkürlerini ilet-
ti. Trabzon Şubesi olarak Oda Yönetiminin kendilerine 
gösterdiği desteğe de teşekkür eden Bali, şöyle konuştu: 
“Dünden bugüne gelmiş olduğumuzda Oda Yönetimimizin 
bize vermiş olduğu samimi desteği, sıcak ilgi ve alakayı her 
zaman saygıyla, takdirle karşılamışızdır. Şube bünyesinde 
yapmış olduğumuz tüm etkinliklere; birincisini yapmış oldu-
ğumuz Karadeniz’de Sanayileşme ve Çevre Sempozyumun-
da bize vermiş oldukları tüm desteklerden dolayı kendilerine 
teşekkür ediyorum. Trabzon’da en güçlü şube olma onurunu 
da sizlerin vermiş olduğu destekle sağlamış olmamızı ger-
çekten saygıyla karşılıyorum.”

Erhan Kutlu: “ÜLKE SORUNLARI 
KARŞISINDA GÜNDEM YARATMAYA 
DEVAM ETMELİYİZ”

Eskişehir Şube adına konuşan Şube Başkanı Erhan Kutlu, 
geride bırakılan 2007 yılının en önemli olaylarından biri-
nin 22 Temmuz seçimleri olduğunu anımsatarak, özellik-
le sermaye örgütlerinden TOBB ve TÜSİAD’ın başkan-
larının basında çıkan demeçlerine göre “olayın tıkandığı” 
sonucunun çıktığını bildirdi. “Bu ekonomik program dibe 
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vurmuştur, bunun aşağısı yoktur. Bu modelle istihdam 
sağlanmaz” şeklinde verilen demeçleri aktaran Kutlu, 
seçim öncesinde ve sonrasında yaşananlar değerlendi-
rildiğinde, TMMOB ve Odanın meslek alanları ile ilgili 
konularda gündem yaratmasının yanı sıra ülke sorunları 
karşısında da gündem yaratmaya devam etmesi gereğine 
vurgu yaptı. “Ülkemizde esen sert rüzgârların yanı sıra dün-
yada esen rüzgârlar da çok sert esiyor” diyen Kutlu, konuş-
masında şunları dile getirdi: “Biz, demokratik kitle örgütü 
olarak zaten meslek ve meslektaşlarımızın sorunlarının ülke 
ve toplum sorunlarından farklı olmadığı yönündeki çalışma 
anlayışıyla yürütüyoruz çalışmalarımızı. Ben onun için bu 
tür çalışmalarda yürekli davranarak faaliyetlerde bulunan, 
gerek Odamıza, gerek Birliğimize tekrar teşekkür etmeyi bir 
borç bildiğimi belirtmek istiyorum.”

Çınar Ulusoy: “ÖNCELİKLİ HEDEFİMİZ 
ÖRGÜTSEL BAĞIMSIZLIĞIMIZI KORUMAK 
OLMALI”

Kocaeli Şube adına konuşan Şube Başkanı Çınar Ulusoy, 
Şube olarak kendilerine göre Odanın en önemli varlığı-
nın örgütsel bağımsızlığı olduğunun altını çizerek, Şube 
seçimlerinde iktidarın müdahale çabası içine girdiğine 
dikkat çekti. Ulusoy süreçle ilgili olarak şöyle konuştu: 
“Biz Kocaeli Şube’de siyasi iktidarın yerel uzantılarının Şube 
yönetimine müdahale ettiği bir Genel Kurul süreci yaşadık. 
Bunlar siyasi kimlikleriyle, belediye meclis üyesi kimlikle-
riyle, parti yöneticisi kimlikleriyle bizim Şube seçimlerinde 
liste çıkartarak bir müdahale çabası içine girdiler. Başba-
kanın bu konuda kendi örgütüne verdiği talimatları hepimiz 
biliyoruz. Bizim özellikle 80 sonrası süreçte gerçekten sahip 
olduğumuz en büyük güç örgütsel bağımsızlığımız. Makina 
Mühendisleri Odası hiçbir siyasi iktidarın gölgesine girme-
miştir. Dolayısıyla çabamız bu bağımsızlığımızı korumak 
yolunda olmalıdır. Hep birlikte, bütünlük içinde bunu nasıl 
geliştireceğimize ve koruyacağımıza dair Genel Kurulda po-
litika üretmemiz lazım. Bu bizim öncelikli hedeflerimizden 
biri olmalıdır.” 

Atıf Mete: “ODAMIZIN ONURLU 
YÜRÜYÜŞÜNE DEVAM EDECEĞİNE 
İNANCIMIZ TAMDIR”

Zonguldak Şube adına konuşan Şube Başkanı Atıf Mete, 
Türkiye’de son bir yılda yaşanan olayları sıralayarak, “De-

mokratik bir Avrupa ülkesinde onlarca yılda yaşanabilecek 
olaylar bizim ülkemizde bir yıla sığdırılabiliyor” dedi. Ya-
şanılan bu süreçte ve önümüzdeki dönemde daha etkin, 
demokratik, işlevsel ve kurumsal bir Makina Mühendisleri 
Odası örgütlülüğü için her zamankinden daha fazla çaba 
sarf edilmesi gereğine işaret eden Mete, şöyle konuştu: 
“50 yılı aşan deneyimi ve birikimi ışığında 70’lerden beri 
yarattığı değerler ve mesleki demokratik kitle örgütü olma-
nın sorumluluğuyla hareket eden Odamızın bundan önceki 
dönemlerde olduğu gibi önümüzdeki çalışma döneminde de 
meslek ve meslektaş sorunlarının halkın sorunlarından ayrı 
tutulamayacağını bilerek çalışmalarını yürüteceğine, özgür 
ve demokratik bir Türkiye özlemiyle emekten ve halktan 
yana mücadelesini sürdüreceğine, barıştan, dostluktan, da-
yanışmadan ve bir arada yaşamadan yana etkinliklerin içeri-
sinde aktif olarak yer alacağına, toplumsal muhalefetin oda-
ğında yer alarak onurlu yürüyüşüne ve dik duruşuna devam 
edeceğine, Odamızın tüm yöneticilerinin ve örgütlü üyeleri-
nin bu kararlılık içerisinde olduğuna inancımız tamdır.”

Remzi Erişler: “SMM BELGESİNİ BİZ 
VERİYORUZ, ALANI DA BİZ DENETLEYELİM”

Bursa Şube adına konuşan Şube Sekreteri Remzi Eriş-
ler, Odanın şu anda Türkiye çapında denetlediği serbest 
mühendislik müşavirlik hizmetlerinin denetimsiz bir alan 
olduğuna dikkat çekti. Serbest Mühendis ve Müşavir Bel-
gesini Odanın verdiğini söyleyen Erişler, Odanın bu alanı 
denetleyemediğine vurgu yaptı. Erişler, burada bir “çe-
lişki” olduğunu bildirerek, “Biz şu anda Türkiye çapında 
serbest mühendislik müşavirlik hizmetlerini denetliyoruz. 
Serbest Mühendis Müşavir Belgesini biz veriyoruz; ama bu 
alan denetimsiz bir alan. Yıllardan beri böyle ama yine aynı 
şekilde, denetlemiyoruz. Yetkiyi biz veriyoruz, bu alanı de-
netlemiyoruz. Burada bir çelişki var. Bunu çözmek zorunda-
yız” diye konuştu. Şube olarak kendilerinin 1,5 ayda Bur-
sa, Balıkesir, Yalova, Çanakkale, Bandırma’da toplantılar 
yaptıklarını ve bu ay içinde de bir forum yapacaklarını 
açıklayan Erişler, foruma bütün gaz kurumlarını çağıra-
caklarını bildirerek, “Foruma oradaki bütün gaz kurumla-
rını çağıracağız ve ‘Oda’nın SMM Belgesini neden denetle-
miyorsunuz?’ diye sorarak onlarla karşı karşıya geleceğiz. 
Burada her şubeden bir arkadaşı da davet ediyorum. Oraya 
gelsin, bu foruma katılsın. Adeta Oda platformunda olalım 
ve oradan bir çözüme doğru çıkışı destekleyelim” dedi.
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Mete Kalyoncu: “ARTIK BİR ENSTİTÜ 
OLUŞTURULMALI”

Konya Şube adına konuşan Şube Başkanı Doç. Dr. Mete 
Kalyoncu, Makina Mühendisleri Odası’nın bilgi birikimi 
ve altyapısının geçmişe bakıldığında çok üst seviyelerde 
olduğunu vurguladı. Yıllardır meslek içi eğitimlerin ve-
rildiğini anımsatan Kalyoncu, Şube olarak MİEM’in bir 
“enstitü” kimliğine kavuşturulması gereğine inandıklarını 
belirterek, “Şube olarak artık bir enstitü oluşturulması ge-
rekliliğini düşünüyoruz. Bu, mastır ve doktora yaptırabilen 
bir merkez de olabilir. Biliyorsunuz, TÜBİTAK projeleri var. 
TÜBİTAK projelerine ciddi destekler var. Bünyesinde ma-
kina mühendisi bile bulunmayan firmalar AR-GE çalışması 
yapıyorlar ve ülkenin öz kaynaklarını yeri geldiği zaman çar-
çur edebiliyorlar. Bununla ilgili ciddi bir çalışmanın yapılması 
gerekliliğini düşünüyoruz” diye konuştu. 

Hakan Subaşı: “SORUNUN KAYNAĞI 
SİYASİLERİN YASALARI EKSİK BIRAKMASI”

Diyarbakır Şube adına konuşan Şube Başkanı Hakan Su-
başı, Diyarbakır’da 1996 yılında tesisat projeleri yapılma-
ya başlandığını kaydederek, bu tarihten önce Diyarbakır 
ve bölgede tesisat projesinin olmadığını vurguladı. İki 
tane SMM’nin bulunduğuna dikkat çeken Subaşı, “Ben bu 
sorunun ülkenin her tarafında çözüldüğünü, bizim taraflarda 
yeni başladığını, eksik olduğunu gözlüyordum; ama bakıyo-
rum hepimiz de aynıyız. Eksik kalmışız” dedi. Bu durumun 
siyasilerin yasaları eksik bırakmasından kaynaklandığına 
vurgu yapan Subaşı, “İşte İmar Yasaları ortada! Sonuçta 
üyeyi denetleme bizde. Diyarbakır’da ben bunu görebiliyo-
rum. Üyeyi denetliyoruz. 60 bin metrekare TUS alıyor, daha 
sonra görev kimde? Belediyede. Biz ne yapacağız orada? Biz 
nasıl gidip o binanın sağlıklı yapılıp yapılmadığını denetleye-
ceğiz? Neyini denetleyeceğiz, anlamıyorum” dedi. 

Cumhur Pekdemir: “ÖRGÜTLENME 
ÖĞRENCİLERDEN BAŞLAMALI”

Edirne Şube adına konuşan Şube Başkanı Cumhur Pek-
demir, örgütlenme konusuna değinerek, gelecekteki 
hedefin bu olması gerektiğini söyledi. Örgütlenmenin 
öğrencilerden başlaması gereğini vurgulayan Pekdemir, 
“Yurt ve burs mekanizması oluşturulup, çalıştırılmalı. Öğ-
renciler kapanın elinde kalıyor. Bu iş olmalı. Madem bizim 

altyapımız öğrencilerse biz bunu bir şekilde becermeliyiz. 
Güçten bahsediyoruz, o güç de bizde var” diye konuştu. 
Eğitim faaliyetlerinin de önemli olduğunu dile getiren 
Pekdemir, mevcut iktidarın Odanın elindeki en büyük 
gelir kaynağı olan LPG’nin sızdırmazlık kontrollerini ala-
bileceğine dikkat çekti. “Bizim bu tehlikeye karşı tedbiri-
mizi almamız gerekiyor” diyen Pekdemir, eğitim faaliyet-
leri ile diğer periyodik kontrollere daha çok yönelmek 
gerektiğini kaydetti.  

Naci Erçolak: “MİEM KURSLARININ ALT 
BİRİMLERİ OLUŞTURULMALI”

Mersin Şube adına konuşan Şube Başkanı Naci Erçolak, 
öncelikle genç üyelerin Oda çalışmalarına katılımlarının 
sağlanması gerektiğini bildirerek, bunun yolunun insan 
kaynaklarından ve eğitimlerden geçtiğini ifade etti. Eği-
timlerin arttırılması gerektiğini dile getiren Erçolak, Ana-
dolu’da bulunan Şubelerin MİEM ve MİEM kapsamında 
ders veren hocalar konusunda çok büyük problemler 
yaşadıklarını belirterek, “Biz klima ya da havalandırma ile 
ilgili bir hocamızla altı aydan beri görüşüyoruz. Altı aydan 
sonra 28 Şubat tarihinde tekrar görüşme kararı aldık. Bu 
nedenle hocalarımızın sayısının gün geçtikçe artması gereki-
yor” dedi. MİEM kurslarında verilen eğitimlerin alt birim-
lerinin oluşturulması gerektiğini söyleyen Erçolak, bunun 
nedenini şöyle açıkladı: “Örnek olarak yangın tesisatını 
vereyim. Bizim Yangın Tesisatı Uzman Belgesi vermiş oldu-
ğumuz SMM’li bir makina mühendisi arkadaşımızın imza 
attığı bir yangın tesisat projesi, kamu kurumunda çalışan bir 
makina mühendisi tarafından kabul edilemeyebiliyor. Bu du-
rumda iki meslektaşımız arasındaki çözüm yolunu Odamız 
bulmak durumunda kalıyor. Büyük sorunlar var arkadaşlar; 
ama SMM’nin ve MİEM’lerin alt birimlerinin açılması gerek-
tiğine inanıyorum.” 

Mustafa Karaman: “YAPI DENETİMİNDE     
ÇALIŞAN MÜHENDİSLERİN SAYISI YÜZDE 
50 AZALACAK”

Antalya Şube adına konuşan Şube Başkanı Mustafa Kara-
man, Antalya ve çevresinin bir “rant” alanı olarak görül-
mesinden dolayı uluslararası sermayenin en hızlı geldiği 
alanların yeşil alanlar ve ormanlar olduğuna dikkat çeke-
rek, bu alanların Bakanlar Kurulu kararları ve yönetme-
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likleri ile yağmaya açılmasını eleştirdi. Bu yağmaya karşı 
meslek odaları ile birlikte davalar açtıklarını ve Olympos 
ile ilgili davayı kazandıklarını anımsattı. Yapı denetimi ko-
nusunda yayınlanan Yönetmeliğin yürütmesinin en kısa 
zamanda durdurulması gereğine işaret eden Karaman, 
Yönetmeliğin getireceği olumsuzluklar konusunda şunları 
kaydetti: “Artılarını, eksilerini koyduğumuz zaman bu Yö-
netmeliğin en kısa zamanda yürütmesinin durdurulması ve 
iptal edilmesi gerekmektedir. Çünkü yetki ve sorumluluğu 
tamamen mühendislere verilmiş, 120 metrekare dediğimiz 
inşaat alanı, inşaatın yüzde 50’si bittiği anda zaten makina 
mühendisliği mesleğinin yüzde 50’si de yüzde 3, yüzde 5’i 
bitiyor inşaatta. Bu tekrar kaldırılarak, inşaat alanı arttırıl-
makta; ama 120 metrekare 250, 300, 400 metrekareye çı-
kacak. Sorumluluk artacak; ama yapı denetimlerde çalışan 
mühendis arkadaşların sayısı yüzde 50 azalacak. O azalan 
sayının yükü yine bizim meslektaşlarımıza verilecek; ama 
ücretler artmayacak. Çünkü bu bir arz talep meselesidir. 
Boşta gezen mühendis arkadaş fazlalaştıkça ücret olayları 
zaten dengesini daha aşağı çekebiliyor. Bunun önüne geçe-
bilmek için biz Yönetim Kurulu olarak kararımızı aldık. Oda 
Merkezi’ne gönderdik.” 

Müfit Gülgeç: “ORGANİK BUHAR ÖLÇÜMÜ 
KONUSUNDA DA AKREDİTE OLMALIYIZ”

Ankara Şube adına konuşan Şube Başkanı Prof. Dr. Müfit 
Gülgeç, gelirlerin arttırılması konusunda “kafa yorulması” 
gereğine işaret ederek, Merkez Laboratuvarı aracılığıyla 
yapılan emisyon ölçümü konusunda Edirne Şube’nin biri-
kimi bulunduğunu kaydetti. Odanın rutin gazlarla birlikte 
toz emisyon ölçümü yaptığını ifade eden Gülgeç, organik 
buhar ölçümü konusunda da akredite olunması gereği-
ne dikkat çekerek şöyle konuştu: “Ben de yıllarca, Gazi 
Üniversitesi’nde bir araştırma merkezinin çalışanı olarak 
15 yıl boyunca Türkiye’nin değişik illerinde, farklı fabrika-
lara en az bir defa gittim. Emisyon ölçümlerini sürdürdük. 
Edirne Şube’nin bu konuda çok ciddi deneyimi var. Benim 
görebildiğim kadarıyla sıkıntımız, biz rutin gazları ölçüyoruz. 
Bununla birlikte toz emisyon ölçümü yapıyoruz. Ancak bir 
şekilde organik buhar ölçümüne girmemiz, yani bu konuda 
da akredite olmamız gerekiyor. Çünkü bir fabrikada 20 tane 
emisyon kaynağı varsa, bunun 19 tanesi rutin gaz ve toz 
emisyonu ölçümü gerektiriyorsa, 20’nci emisyon ölçümü de 

organik buharsa ve siz bu iş için teklif vermiyorsanız, ger-
çekten bu işi kaçırıyorsunuz.”  Diğer önemli bir konunun 
da AR-GE destekleri olduğunu bildiren Gülgeç, Ankara 
Şube Yönetim Kurulu olarak “Sanayi ve AR-GE” adıy-
la bir Komisyon kurduklarını açıklayarak, Komisyonun 
amacı konusunda şu bilgileri verdi: “Burada amacımız iş 
yeri sahibi olan üyelerimizi, özellikle TÜBİTAK, TEYDEP, 
TTGV destekleri konusunda bilgilendirmek ve onların proje 
önerilerinde yardımcı olabilmek. Bunun da iş yeri sahibi üye-
lerimize ciddi şekilde katkı sağlayacağını düşünüyorum.”

Kadir Gürkan: “ENERJİ KOMİSYONU           
ÇALIŞMALARI ARTARAK DEVAM ETMELİ”

Samsun Şube adına konuşan Şube Başkanı Kadir Gürkan, 
İzmir Şube’de başlatılan personelin eğitimi ve kurumsal-
laşma çalışmalarını ilgiyle takip ettiklerini ifade ederek, 
bunun tüm örgüte yayılarak, devam ettirilmesinde fayda 
bulunduğunu bildirdi. Odanın Enerji Komisyonu çalışma-
larını başarılı bulduklarını, çalışmaların artarak ve yaygın-
laşarak devam etmesi isteklerini ileten Gürkan, bölgesel 
enerji panelleri düzenleyerek, buradaki birikimleri Oda 
Merkezi’ne taşımak istediklerini dile getirdi. Enerjinin 
önemine değinen Gürkan şöyle konuştu: “Enerjide yüz-
de 73 dışa bağımlıyız. Bu arada Enerji Piyasası Düzenleme 
Kurulu (EPDK), biri ithal kömür olmak üzere toplam 6 tane 
termik santralin lisans yetkisini verdi özel sektör kuruluşu-
na. Biz ilk etapta kömürlü ithal termik santrale karşı duru-
şumuzu gösterdik. Yargı sürecinde de hukuki olarak EPDK 
tarafından verildiği için Ankara’da sürecin başlatılması ge-
rektiğini öğrendik. Akabinde de ilk başta EMO, akabinde 
Maden Mühendisleri Odası lisansı durdurma davası açtı. Biz 
buradan Oda Yönetim Kurulumuzun, Makina Mühendisleri 
Odası olarak Samsun’da üretim lisansı verilen ithal kömürlü 
santralin lisansının iptali için dava açmasını talep ediyoruz. 
Tamamen dışa bağımlı olduğumuz sektörde ithal kömür, 
doğal gaz yatırımları Samsun’da, Çanakkale’de yerli kömüre 
yönelik santral lisanslaması var; ama bizim bölgemizde ikisi 
de ithale yönelik.” 

Fatih Yaşa: “MİEM KURSLARININ                 
ÖRGÜTLENMEYE DÖNÜŞÜMÜ ÖLÇÜLMELİ”

Denizli Şube adına konuşan Şube Sekreteri Fatih Yaşa, 
MİEM kapsamında verilen kurslara 10 binlerle ifade edi-
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len sayıda üyenin katıldığını, kursların da beğeniyle takip 
edildiğini anımsatarak, bu kursların örgütlenmeye dönü-
şümünün de ölçülmesi gereğine işaret etti. Yöneticiler ve 
teknik görevlilerin bu konu üzerinde durması gerektiği-
ni belirten Yaşa, “Çünkü bunları biz temel amacımız olan 
örgütlenme için yapmaya çalışıyoruz” diye konuştu. Her 
dönem düzenlenen etkinliklerin sayısının bu kadar çok 
olmasının doğru olup olmadığı konusunda bazen tered-
düde düştüğünü belirten Yaşa, baca gazı konusunda güzel 
çalışmalar yürütüldüğünü ifade etti. Yaşa şöyle konuştu: 
“Baca gazı ile ilgili hakikaten güzel bir çalışma başlattık. Bu 
konunun kapsamının genişletilmesi gerekiyor.”

Ali Alkan: “KURUMSALLAŞMA                      
ÇALIŞMALARIMIZI HIZLANDIRDIK”

Kayseri Şube adına konuşan Şube Başkanı Ali Alkan, 
kurumsallaşma adına yürütülen çalışmaların kendilerini 
mutlu ettiğini ifade ederek, kurumsal yapının oluşması 
için Şube olarak bir yıldır çalışmalar yürüttüklerini bildirdi. 
Son aylarda çalışmalarına hız verdiklerini söyleyen Alkan, 
“Son 1-2 ay içerisinde bunlara hız vererek, ‘Kalite Yönetim 
Sistemi’ başlığı altında sistemin kurulmasına yönelik çalış-
malarımızı hızlandırdık. Yaklaşık 1-2 ay içerisinde bunu da 
belgelendirmeyi düşünüyoruz” diye konuştu. Bu çalışmala-
rın teknik personel, yönetim ve üyelere katkı sağlayacağı 
inancında olduklarını dile getiren Alkan, üyelere verilecek 
hizmet kalitesinin de artacağını kaydetti.  

Şube Başkanlarının ardından; İstanbul Şube Yönetim 
Kurulu Sayman Üyesi Gürel Çelikel, Denetleme Kuru-
lu Üyeleri Halil Köybaşı, Fikret Ekici ve Murtaza Ergen, 
Oda Enerji Çalışma Grubu Başkanı Oğuz Türkyılmaz, İz-
mir Şube Yönetim Kurulu Yedek Üyesi Güniz Gacaner 
ve Bursa Şube Yönetim Kurulu Sekreteri Remzi Erişler 
de söz alarak, birer konuşma yaptılar. 

Danışma Kurulu toplantısı, Oda Yönetim Kurulu Başka-
nı Emin Koramaz’ın yaptığı genel değerlendirme ile son 
buldu. 

Toplantıya katılan TMMOB, Oda ve Şube Yönetim Kuru-
lu Üyeleri ile Oda teknik görevlilerinin isimleri şöyledir:

TMMOB Yönetim Kurulu
Mehmet SOĞANCI Başkan
Elif ÖZTÜRK Yedek YKÜ

Oda Yönetim Kurulu
Emin KORAMAZ Başkan
Ali Ekber ÇAKAR Sekreter Üye
Ahmet ENİŞ Sayman Üye
Tahsin AKBABA Üye
Baki ÇINAR Üye
Hünkar KARAMAN Üye
Mustafa YAZICI OYK Yedek Üye
Şuayip YALMAN OYK Yedek Üye
Bedri TEKİN OYK Yedek Üye
Osman TEZGİDEN OYK Yedek Üye

Denetleme Kurulu
Asıl
Haydar ŞAHİN   
Fikret EKİCİ
M. İlker ALTIOK
Murtaza ERGEN
Selçuk SÜMER
Osman SERTER
Hasan ESEN
Halil KÖYBAŞI
Nejat ULUKURTLAR

Yedek
Ercüment Ş. ÇERVATOĞLU
Mehmet EYYÜPOĞLU
İbrahim ERYILMAZ
Nihat ANGI
Hüseyin BAĞIŞLAR
Ersoy BEY

Onur Kurulu
Asıl
S. Melih ŞAHİN

Yedek
Erdal ASLAN
Fatih ÖZTOSUN

EİM/MEDAK
Mahir Ulaş AKCAN Komisyon Başkanı
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Oda Enerji Çalışma Grubu
Oğuz TÜRKYILMAZ Çalışma Grubu Başkanı

Oda Teknik Görevlileri
Cenk A. LİŞESİVDİN
Emin UYSAL
Derya BARAN
Akın ÇANKAYA
Gökçe Gökçen GÖK

Şube Yönetim Kurulu
Adana Şube
Hüseyin ATICI Başkan
İmdat ÇETİNER Başkan Vekili
Erdal TAŞ Sayman Üye
Devrim ALKAN Üye
Hasan Emir KAVİ Üye
Serap AKCAN Yedek Üye
Umut YILMAZ Yedek Üye
Elif DOĞRUYOL Şube Müdürü

Ankara Şube
Müfit GÜLGEÇ Başkan
Sadettin ÖZKALENDER Başkan Vekili
Şenol KARACA Sekreter Üye
Alaaddin EKSİN Sayman Üye
Yılmaz YILDIRIM Üye
Goncagül KARAKOÇ Üye
Murat ASLAN Yedek Üye
Hüseyin DİNÇER Şube Müdürü

Antalya Şube
Mustafa KARAMAN Başkan
Hüseyin BARUT Başkan Vekili
Ümit BÜYÜKEŞMELİ Sekreter Üye
Ali ÇENGEL Sayman Üye
Cengiz GÜLEBAY Üye
Hüseyin ÖĞÜNLÜ Şube Müdürü

Bursa Şube
Remzi ERİŞLER Sekreter Üye
Mevhibe Mehtap OĞUZ Üye
Hüseyin GENCER Yedek Üye
Gökhan GÖNÜL Yedek Üye

Fatma Ayten ÖZNAL Denetleme Kurulu 
Erol DOĞAN Teknik Görevli

Denizli Şube
Fatih YAŞA Sekreter Üye
Metin ERKAL Sayman Üye
İskender ERBİL Üye
Ali Özkan UTMA Üye
Öner ATALAY Yedek Üye
Umut GÜRSEL Yedek Üye
Oktay ULUTAŞ Yedek Üye
Muharrem Tanju SARICA Yedek Üye

Diyarbakır Şube
Hakan SUBAŞI Başkan
İ. Semih OKTAY Başkan Vekili
Hacı KAYA Sayman Üye
İsmet EMER Üye
Mehmet TARHAN   

Edirne Şube 
Cumhur PEKDEMİR Başkan
M. Murat ILICAK Sekreter Üye
İsmail KINALI Sayman Üye
M. Ziya ARKUN Üye

Eskişehir Şube
Erhan KUTLU Başkan
Tayyar ÇAYDERE Başkan Vekili
Simavi BAKIR Sekreter Üye
Oğuz KEPEZ Üye
K. Levent GÜLER Şube Müdürü

Gaziantep Şube
Ali PERİ  Başkan
Orhan Tevfik OKUDUCU Sekreter Üye
Aykut KOCALAR Yedek Üye

İstanbul Şube
Dinçer METE Başkan Vekili
Erol Alkım ERDÖNMEZ Sekreter Üye
Gürel ÇELİKEL Sayman Üye
İbrahim KAHRAMAN Üye
Faruk SEVİM Şube Müdürü
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İzmir Şube
Mehmet ÖZSAKARYA Başkan
Melih YALÇIN Sekreter Üye
Özgür YALÇINKAYA Sayman Üye
İlhami TEZGELEN Üye
Yüksel YAŞARTEKİN Üye
Necmettin ÇETİNKÖPRÜLÜ Yedek Üye
Amaç SARIGÜLÜ Yedek Üye
Sinem ÇALIŞKANER Yedek Üye
Güniz GACANER Yedek Üye
Güzin ÖZDAĞOĞLU Yedek Üye
Turgay ŞİRVAN Şube Müdürü

Kayseri Şube
Ali ALKAN Başkan
Hakan ÖZCAN Başkan Vekili
Naci KIRTAŞ Sekreter Üye
Ramazan BIYIKLI Sayman Üye
Ömer Faruk SARIKAYA Üye
Mustafa GENGEÇ Üye
Mustafa ÖZKAN Üye
Ersin FENER Yedek Üye
Tolga KARAKUŞ Yedek Üye
Şuayip ŞAHİN Yedek Üye
Osman AKYURT Yedek Üye
Yunus BACANAK Yedek Üye
Mahmut AKBAY Yedek Üye
Reha ÜNAL Yedek Üye

Kocaeli Şube
Çınar ULUSOY Başkan
Günay BİRTÜRK Sayman Üye
Nedim KARA Üye
Murat KÜREKÇİ Üye
M. Ferruh NEMUT Üye
Yusuf MEYDAN Yedek Üye
Gültekin KESKİN Şube Müdürü

Konya Şube
Mete KALYONCU Başkan
İsmail ÖZKARAKAYA Başkan Vekili
Ahmet GÜVEN Sayman Üye
Kerim DEMİR Üye
Metin ŞAHİN Üye

Ahmet Ünal ACAR Üye
Mustafa HAYDİM Yedek Üye
Süleyman ALTAY Yedek Üye
Mustafa YANARTAŞ Yedek Üye
Ömer Erdoğan DURANSOY Yedek Üye
İsmail Hakkı KARACA Yedek Üye
Mustafa Levent ŞAM Şube Müdürü

Mersin Şube
Naci ERÇOLAK Başkan
Hayati ŞİMŞEK Başkan Vekili
Özlem DOĞAN Sekreter Üye
M. Akif ERMAN Sayman Üye
Alper TURNA Üye
Levent KON Üye
Mehmet SAPLIK Yedek Üye
Haluk UÇAK Yedek Üye

Samsun Şube
Kadir GÜRKAN Başkan
Bayram KARASU Başkan Vekili
Mehmet MUTLU Sekreter Üye
Emin SİPAHİ Sayman Üye
Özkan ER Üye
Mustafa ÖZBEY Üye

Trabzon Şube
Osman Gökhan BALİ Başkan
Şaban BÜLBÜL Başkan Vekili
Hamdullah ÇUVALCI Sekreter Üye
İsmail NEBİOĞLU Sayman Üye
İsmail ÖZSALİH Üye
Hasan AÇICI Üye
Sezgin ÇAKIN Üye

Zonguldak Şube 
Atıf METE Başkan
Birhan ŞAHİN Sekreter Üye
Ahmet ZOROĞLU Sayman Üye
Necati AKKAŞ Üye
Mustafa EYRİBOYUN Yedek Üye
Halil Bayram BALIKÇI Yedek Üye
Soner SİNOPLU Yedek Üye
Mine GÖRMEZ Yedek Üye
Ayhan HİLALCI Teknik Görevli


